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Nejstarším a největším byto-
vým družstvem v našem okrese je
SVORNOST, stavební bytové
družstvo Kroměříž. Zabezpečuje
správu pro více než čtyři a půl ti-
síce bytů. Toto družstvo existuje
již 37 let. Po většinu této doby zde
vládli muži. V současné době má
SVORNOST ve vedení ženy – jak
na postech předsedkyně, tak
i místopředsedkyně představen-
stva družstva. A právě s jednou
z nich, s ing. Magdou Koukalo-
vou, budeme hovořit nejen o tom,
co družstvo SVORNOST nabízí.

Jak dlouho jste ve vedení druž-
stva?

Od roku 2010, kdy jsem byla zvo-
lena předsedkyní představenstva
a zároveň pověřena řízením druž-
stva. Členkou představenstva jsem
však byla již dříve.

Takže předpokládám, že sama
bydlíte v bytě, který patří pod
správu družstva…

Jistě. A je to výhoda, protože
problematiku znám i takzvaně z dru-
hého břehu, tedy jako bydlící.

Někteří lidé si myslí, že vaše
družstvo spravuje jen vlastní domy.
Jaký je současný stav?

SVORNOST má ve správě 4 508
bytů v domech ve vlastnictví a spo-
luvlastnictví družstva a v domech ve
vlastnictví cizích subjektů. Z celko-
vého počtu bytů je ve vlastnictví

družstva méně než polovina, přesně
1 854. Dále družstvo zabezpečuje
správu 57 garáží a 28 kotelen.

Při takovém množství bytů ve
správě musíte mít i problém s ne-
platiči.

S tímto problémem se bohužel po-
týkají všechna bytová družstva. Na-
štěstí velká bytová družstva mohou
lépe krátkodobě dluhy pokrývat
z volných finančních prostředků do
doby, než dlužníci uhradí dluh buď
na základě upomínky nebo plateb-
ního rozkazu vydaného soudem.
Navíc máme také výhodu, že máme
v pracovním poměru právníka.

To je jistě výhodou i pro okamži-
tou dostupnost právního poraden-
ství v jiných záležitostech. Musí
klienti platit zvlášť za právní rady?

Ne. Právní poradenství je již za-
hrnuto v částce za správu, stejně
jako všechny naše poskytované
služby. To je rozdíl proti firmám
správy nemovitostí, které si právní
služby objednávají externě a po-
platky za ně se jejich klientovi objeví
až v ročním vyúčtování služeb.

Co vše klientům nabízíte?
Ekonomický úsek zajišťuje kom-

plexní vedení účetnictví bytových
domů včetně vyúčtování. Při nedos-
tatku finančních prostředků domů
na opravy a rekonstrukce vyřizuje
pro klienty financování z úvěrů s vý-
hodným úročením. Technický úsek
dohlíží na stav objektů ve správě

družstva, upozorňuje na možné ne-
dostatky a pomáhá se zajištěním ná-
pravy. Eviduje ze zákona vyplývající
potřebu revizí zařízení, informuje
zástupce domů o lhůtě k revizi a pro-
vádí objednání revizí. Zajišťuje
 veškeré záležitosti spojené s rekon-
strukcemi domů, tedy projekt, vyjá-
dření dotčených institucí, stavební
povolení, výběrové řízení na doda-
vatele a v některých případech také
dozor investora. Vyřizuje pro domy
dotace z dostupných dotačních 
programů, a to opět komplexně.
Úsek členské a bytové agendy zajiš-
ťuje převody bytů a nebytových pro-
stor.

Převody do osobního vlastnic-
tví?

Jedná se jak o převody mezi členy
družstva, tak také o převody bytů do
vlastnictví. Služba je poskytována
v plném rozsahu od vypracování
smluv po vklad do katastru nemovi-
tostí. 

Jak velký je zájem klientů o pře-
vody bytů do vlastnictví?

Zájem mírně polevil. Mladí lidé
zřejmě hůře finančně dosáhnou na
hypotéky, při nichž musí ručit bytem
v osobním vlastnictví.  V průměru se
nyní převádí okolo 150 bytů ročně.
Od roku 1996 družstvo převedlo do
vlastnictví svých členů 2 397 byto-
vých jednotek a 14 rodinných
domků.

Co ještě nabízíte pro své klienty?

Především jsme sehraný profesio-
nální kolektiv, schopný zajistit kom-
plexní rozsah služeb. Včetně řešení
nejrůznějších situací, spojených se
správou a pochopitelně se znalostí
dané problematiky, podloženou
dlouholetou praxí našich pracov-
níků a celého družstva. Zúročené
obrovské praktické zkušenosti se
správou bytů jsou sázkou na jistotu
a spolehlivou spolupráci, kterou na-
bízíme i dalším klientům. Ti se
mohou o našich službách více dově-
dět například na našich webových
stránkách www.svornostkm.cz.

Za rozhovor poděkovala 
Jana Janoušková

Zvony vysvěceny

V Kroměříži se chystá velké kácení stromů. Protestuje nejen Strana zelených
(více na 5. straně). Foto: MUDr. Richard Kreml

V neděli 6. května olomoucký ar-
cibiskup Jan Graubner vysvětil před
bazilikou na sv. Hostýně šestici no-
vých zvonů. Byly pořízeny díky
sbírce mezi věřícími, ve které se
během jediného roku nashromáždilo
přes 5 mil. Kč. Z vybraných peněz se
zaplatilo sedm zvonů. Zbývající
sedmý zvon teprve dorazí z němec-
kého Pasova.

Zvony, které byly původně zavě-
šeny ve věžích svatohostýnské bazi-
liky, před 70 lety zabavili Němci
a nechali je roztavit pro výrobu vá-
lečných zbraní. Nové zvony, z nichž
největší váží dvě tuny, budou instalo-
vány během několika týdnů. Pocho-
pitelně musí být na svých místech
včas, ještě před velkou oslavou stého
výročí korunovace sochy Panny
Marie svatohostýnské v polovině le-
tošního srpna. -ja-

Navyšování břehů řeky Moravy
Po povodni v roce 1997 se vedla

spousta řečí o vyčištění a prohloubení
řečiště Moravy, aby staletá voda,
která se může opakovat i dříve, nepá-
chala opakovaně škody na majetku
občanů, továren a města. Za 15 let od
hrůzostrašné katastrofy se však v kro-
měřížské části řečiště Moravy neudě-
lalo téměř vůbec nic. 

Teprve nyní se v uvedené části řeky
započalo s navyšováním jejích břehů.

Proč se však k navýšení nevyužívají
staleté nánosy naplavené hlíny na bře-
zích řeky a naváží se hlína bůhví
odkud? Odstraněním mnoha set tuno-
vých nánosů by se podstatně zvýšila
kapacita koryta řeky. Zejména v mís-
tech, kde je vybudováno přístupové
schodiště k vodě, ale také na jiných
místech, je vidět, jaké obrovské ná-
nosy hlíny zmenšují průtok koryta
řeky.       Josef Zábojník, Kroměříž
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Zahájení stavby Jihovýchodního obchvatu Holešova
Před zahájením stavby „Jihový-

chodního obchvatu města Holešova“
byla 3. května podepsána smlouva
s dodavatelem stavby. Ve výběrovém
řízení byla vybrána společná nabídka
dodavatelů EUROVIA CS, a.s., Stra-
bag, a.s., a KKS, spol. s r.o. Cena
stavby by měla být 270 mil. korun,
jedná se tedy o jednu největších in-
vestic do komunikací ředitelství sil-
nic Zlínského kraje.

Asi 3,8kilometrový obchvat pro-
pojí silnice II/490 a II/438. Obchvat
napomůže ke zlepšení dopravy
i v centru města tím, že dojde k jejímu
odlehčení.

„V současné době probíhá pře dá -
vání stavby a další potřebné úkony,
jako je vyhledání zázemí pro staveb-
níky, zajištění archeologického prů-
zkumu a podobně. Stavba by prvními

pracemi měla být zahájena ještě
v květnu letošního roku a podle har-
monogramu by měla skončit v roce
2014. Podle vyjádření dodavatele by
ale mohla být dokončena a otevřena
již v závěru roku 2013 a do stanove-
ného termínu by byly dokončeny
úpravy okolí. Tím by se podařilo sní-
žit negativní vlivy stavby pro obyva-
tele, dopravce a projíždějící řidiče.
Se stavbou bude také souviset vytvo-
ření objízdných tras, protože stavba
si vyžádá zavření průjezdu obcí Dob-
rotice, a to zřejmě již v létě letošního
roku. Snahou města i dodavatele
bude zkrátit tuto uzavírku na co nej-
kratší čas. Podobně budou uzavřeny
na kratší čas v době stavby i komuni-
kace na Žopy a Přílepy,“ uvedl
místostarosta Holešova Mgr. Rudolf
Seifert.

Jihovýchodní obchvat povede od
kruhového objezdu u Martinic a nad
areálem Vyšší a střední policejní
školy MV přetne komunikaci do Pří-
lep. Povede pod obcí Žopy, přetne ko-

munikaci do Žop a v místech bývalé
skládky povede do míst mezi hole-
šovským koupalištěm a benzinovou
pumpou v Dobroticích. Právě tento
závěrečný úsek bude nejpracnější
a vyžádá si důkladnou přípravu, ale
také nákladné technické zajištění. Jde
o vytvoření nájezdů, nadjezd nad že-
lezniční tratí a také zajištění komuni-
kace v místech bývalé skládky. To
bude znamenat i uzavření komuni-
kace do Dobrotic a vytvoření hlav-
ních objízdných tras.

Přímý podíl města Holešova na
stavbu činí přes 32 mil. korun, ale
další prostředky přesahující 22 mil.
korun již město investovalo do vý-
kupu pozemků.

Jihovýchodní obchvat společně
s příští rychlostní komunikací R 49
omezí tranzitní dopravu v centru
města. Stavba R 49 by měla být do
roku 2014 také zahájena. Toto řešení
zvýší bezpečnost ve městě, sníží ex-
halace i zatížení a opotřebení komu-
nikací města.                               -ja-

SVORNOST: obrovské zkušenosti, jistota a spolehlivá spolupráce

Ing. Magda Koukalová

Obrovské nánosy hlíny zmenšují průtok koryta řeky. Foto: Josef Zábojník
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Pořadatelé akcí mohou žádat radnici o finanční podporu

Udělejme konečně něco pro rodiny s dětmi!

Neziskové organizace pořádající
kulturní, sportovní i společenské
akce mohou opět žádat o finanční
podporu z grantového systému města
Kroměříže. Radnice vyhlásila dru-
hou, a pro letošní rok už poslední,
výzvu na akce s rozpočtem do 10 tisíc
a nad 10 tisíc korun. Celkem v této

výzva čeká na rozdělení mezi žada-
teli 250 tisíc korun. Na žádosti na
akce s rozpočtem do 10 tisíc korun je
vyčleněno 50 tisíc korun a na žádosti
na akce s rozpočtem nad 10 tisíc dala
radnice k dispozici 200 tisíc korun.
Žádosti přijímá Kroměřížská rozvo-
jová kancelář (KROK) se sídlem

v přízemí hlavní budovy radnice na
Velkém náměstí do 8. června 2012
(nejpozději do 13 h). Veškeré infor-
mace i formuláře naleznou zájemci
na webových stránkách města nebo
v kanceláři KROK (tel.:
573 321 295).

pz

Co s budovou?
Bývalou vojenskou budovu na Ha-

náckém náměstí v Kroměříži chtělo
město prodat za minimálně 7 mil. Kč.
Do výběrového řízení se v určeném
termínu ale nakonec nikdo nepřihlá-
sil. Vedení města proto hledá využití
pro velký objekt, který postupně
chátrá, a obrací se i na občany s pros -
bou o nápad na smysluplné využití
budovy. -ja-

Kamery jsou tři
Na dlouhodobě chátrající budově

na Hanáckém náměstí, která měla být
minulý měsíc prodána, jsou nainsta-
lovány celkem tři kamery. Všechny
patří Městské policii Kroměříž. Byly
zde umístěny zhruba před rokem. A od
té doby policie nezaznamenala žádné
vážnější porušení budovy, která je
v majetku města. Na které body kon-
krétně jsou kamery zaměřeny, to nej-
víc zajímalo čtenáře. Ovšem právě to
sděleno nebylo. -ja-

Tak bývalý vojenský dům na Ha-
náckém náměstí po tlaku veřejnosti
zůstal městu. A rozbíhají se debaty:
Co s ním? Objevují se tradiční veli-
kášské plány rekonstruovat budovu
např. na byty, což by podle odhadů
spolklo 100 milionů. To je nereálné.
Nabízíme proto veřejnosti k debatě
projekt, který bude dlouhodobý, bude
respektovat stav financí města a bude
zaměřen především na rodiny
s dětmi, což je cílová skupina, která
si podle mého názoru zaslouží větší
pozornost města. 

Chceme, aby v budově vyrostlo
zábavně vzdělávací volnočasové cen-
trum, které bude mít také vliv na roz-
voj cestovního ruchu. Jednu část by

tvořil prostor stylu IQ park, který naj-
deme třeba v Liberci – ovšem u nás
se bude jednat o menší prostor, aspoň
prozatím. Zde si budou moci všechny
generace interaktivně vyzkoušet, jak
fungují nejrůznější přístroje a fyzi-
kální či chemické jevy. Ve druhé části
by vyrostl komplex lanových prolé-
začek a atrakcí. V Anglii je běžnou
záležitostí, že takové centrum fun-
guje v každém větším městě.
Chceme, aby tento prostor však měl
dlouhodobou vizi a vznikal postupně,
což ho učiní atraktivnějším, protože
lidé pak budou mít důvod ho navštívit
opakovaně. Chceme, aby se jednalo
o nízkonákladový projekt, který bude
financován vícezdrojově. Hned na

prvním místě se nabízí program Pod-
pory revitalizace bývalých vojen-
ských areálů, kde je možné žádat až
10 milionů. Dále to mohou být dotace
EU, MŠMT a dalších nadací. Některé
části pak mohou být vytvořeny „me-
cenášsky“. Například oddělení
o vodě, by mohlo vzniknout díky
sponzorství VaK Kroměříž, když
tolik prosperuje, že může vyplácet di-
videndy a tantiémy. 

Budu rád za každý podnět, protože
pro projekt je důležité, zda se s ním
ztotožní obyvatelé města, či nikoliv.
Své reakce prosím posílejte na emai-
lovou adresu: PavelMotycka@se -
znam.cz.

Mgr. Pavel Motyčka

Druhým Čechem, kterému byla
nabídnuta práce v centrále Face-
booku v Kalifornii, je programátor
Mgr. Stanislav Basovník, který po-
chází z Kroměříže. Loni v červnu
byl kontaktován hledačem talentů
z Facebooku. Měl totiž na profilu
LinkedIn zmínku o soutěži topco-
der.com, což je celosvětová onli-
nová soutěž programátorů.
V několika dlouhých telefonátech
musel řešit zadané úkoly. Vždy po-
stoupil do dalšího kola. Závěrečné
kolo se konalo přímo v centrále Fa-
cebooku, která S. Basovníkovi hra-
dila všechny náklady na týdenní
cestu do USA. Šestadvacetiletý
programátor úspěšně prošel dal-
šími pohovory včetně zkoušení
z těžkých úkolů. A byla mu nabíd-
nuta práce v centrále této nejnav-
štěvovanější sociální sítě světa,
která za osm let své existence na-
sbírala 901 milionů aktivních uži-
vatelů. Rozhovor se Stanislavem
Basovníkem vznikal postupně a na
dálku, protože je již třetí měsíc
v Kalifornii.

Jaké práci se budete věnovat v Si-
licon Valley?

Pracuji zde jako Software Engi-
neer (neboli programátor) a předem
nemám určenu žádnou specializaci.
Facebook obvykle hledá všeobecné
talenty, kteří si svůj projekt vyberou
sami po krátkém školení. Během to-
hoto školení si každý vyzkouší mnoho
různých projektů, práci na reálných
úkolech a potká se s různými týmy.
Na konci školení si vyberu to, co mě
bude nejvíc bavit a kde můžu být uži-
tečný. Zatím to vypadá, že budu pra-
covat na vyhledávači ve Facebooku.

Můžete srovnat pracovní pod-
mínky ve Facebooku a v české firmě,
pro kterou jste pracoval?

Podmínky ve Facebooku jsou
úplně jiné než v českých firmách.
Tady se hodně dbá na to, aby zamě-
stnanci pracovali co nejefektivněji.
Máme tu například automaty na
různé komponenty k počítači. Pokud
potřebuji novou klávesnici nebo na-
bíječku, můžu si to bez čekání kdykoli
vyzvednout, a to během 24 hodin
denně. V malých firmách se obvykle
čeká, až to někdo objedná, ve velkých
firmách to zas obnáší dlouhé schva-
lování a byrokracii. Ve Facebooku
byrokracie prakticky neexistuje.

Jak se firma stará o zaměst-
nance?

Facebook se snaží
pro své zaměstnance
vytvořit co nejlepší
podmínky pro efektivní
práci a spokojený
život. Kromě snídaně,
oběda a večeře
zdarma tu je i fitness
centrum, čistírna, ka-
deřník a mnoho míst
na zábavu a odpoči-
nek. Facebook sponzo-
ruje kvalitní zdravotní
péči o celou rodinu
a péči o děti.

Jaká je pracovní
doba?

Pojem „pracovní
doba“ je tu neznámý,

takže bych řekl, že je hodně flexibilní.
Máme jen pracovní úkoly.

Jakou největší zkušenost Vám
práce pro firmu Facebook dala?

Zatím jsem tu krátkou dobu na to,
abych to mohl dobře posoudit. Hodně
mě zaujalo, že si velká firma jako je
Facebook dokáže udržet kulturu malé
firmy. Žádná pracovní doba, žádný
dress code, žádné zákazy ani byro-
kracie, je tu hodně otevřená kultura
založená na důvěře a funguje to.

Facebook jde 18. května poprvé
na veřejnou burzu. Uvádí se, že tato
internetová firma má hodnotu okolo
100 miliard dolarů. Dává tato jedna
z nejúspěšnějších světových firem
svým pracovníkům zaměstnanecké
akcie?

Akcie firmy mám slíbené v pra-
covní smlouvě. Reálně je budu dostá-
vat postupně podle odpracované
doby ve Facebooku. Akcie pro za-
městnance jsou poměrně běžné
v mnoha firmách v USA.

V jakém oboru pracuje Vaše man-
želka?

Matematika, statistika.
Je něco, co Vás nebo Vaši part-

nerku překvapilo v Kalifornii?
Naprosto profesionální a férový

přístup k zákazníkům ve všech typech
služeb, na které jsme zatím narazili.
Popravdě řečeno jsme to čekali, že se
tu k zákazníkům chovají jinak než
v Česku, ale i tak nás to mile překva-
pilo.

Jaký obor jste studoval v Praze?
Studoval jsem umělou inteligenci

na matfyzu.
Pocházíte z Kroměříže, kde jste

chodil na základní školu a pak na
gymnázium. Na které svoje učitele
vzpomínáte nejraději?

Nejraději vzpomínám na učitele
informatiky z gymnázia Pavla Lo-
vase. Ani ne tak kvůli tomu, že učil
zrovna informatiku, která mě vždy
hodně zajímala, ale spíš díky stylu
výuky. Občas nám nechával prostor
a čas k tomu, abychom sami zkoumali

a experimentovali s informačními
technologiemi, a byl taky ochotný
diskutovat o tom, co nás zajímalo. To
je úplně stejný přístup jako při ško-
lení tady ve Facebooku. Taky se mi lí-
bilo, jak učila paní Marie Prokešová.
Vždycky se snažila hlavně o to, aby
žáci rozuměli tomu, co se učí.

Dal některý z nich impulsy nebo
nasměrování, které přispělo k Va-
šemu zájmu o programování nebo
řešení hlavolamů?

Já si myslím, že člověka v jeho vý-
voji ovlivňuje mnoho lidí a věcí
z okolí, víc než si umíme představit.
Já jsem svůj talent naštěstí objevil
hodně brzo, za což vděčím hlavně ro-
dičům, a všem ostatním vděčím mini-
málně za to, že mě od toho neodradili.

Největší sociální síť světa zna-
mená pro mnohé mladé lidi až závi-
slost. Kdysi mě pobavila poznámka
jednoho studenta, ať někdo vypne
Facebook alespoň na pár dnů, aby
se už konečně mohl učit na matu-
ritu. Jak vřelý vztah jste měl k Face-
booku v předchozí době?

Dříve jsem to používal hlavně jako
komunikační prostředek, který mi na-
opak hodně času ušetřil. V mém pří-
padě to závislost vůbec nebyla.
Několikrát se stalo, že když jsem ně-
komu posílal e-mail, dostal jsem od-
pověď za týden, ale na Facebooku mi
odpověděl do hodiny. Facebook ví
o lidech, které znáte, a také ví, které
lidi byste mohla znát. To je významný
pokrok ve způsobu komunikace ve

srovnání s e-mailem, který dnes
hodně trpí spamem.

Jaké jsou Vaše koníčky? Budete
mít na ně nyní podmínky a čas? 

Dřív jsem závodně tancoval a o ví-
kendech dělal turistiku. Příležitosti
tu jsou na obojí, takže se k tomu určitě
budu chtít vrátit.

Chystáte strávit dovolenou v USA,
nebo plánujete pobyt v Česku či
jinde?

Chtěli bychom hodně procestovat
národní parky v Utahu, Arizoně
a další místa. Je tady toho hodně.

Přeji Vám hodně úspěchů v nové
práci. 

Za rozhovor poděkovala
Jana Janoušková

Nepravdy o projednání „obchvatu“ ve Vážanech

Prodej zatím pouze stánkový, problém se skládkou trvá

Některým kroměřížským radním
se zřejmě nelíbí snahy Občanského
sdružení Vážaňák a osadního výboru
Vážany o změnu místa vyústění „ob-
chvatu“ v místní části Vážany. Proto
občanům sdělují nepravdy. Není
pravdou, že by bylo nesmyslné vyús-
tění u autobazaru Drábek prezento-
váno na veřejném projednání
v loňském roce. Vždy byla prezento-
vána varianta vyústění u konce vá-

žanského katastru, a to pouze na
dotaz občanů. Jednání se vedla jen
o přeložce okolo lokality Bagrák. 

Radnice v tomto směru nijak ne-
komunikovala s osadním výborem
Vážany. Když jsem na podzim na
výzvy občanů navštívil radnici, tak
mi úředníci tvrdili, že nikdy neslyšeli
o faktu, že by obchvat měl ústit u au-
tobazaru Drábek, že se jistě jedná
o mýlku. Když se ukázalo, že je vše

pravdou, vytvořili jsme petici za
změnu trasy a předali ji zároveň zá-
stupcům radnice i médiím. Ale jen
veřejnost a média ji zřejmě berou
vážně. Petice navrhuje naprosto
novou trasu za katastrem místní části
Vážany, která je šetrná k občanům.
Podepsat ji můžete i vy na www.va-
zanak.cz.

Bc. Emil Sedlařík,
předseda osadního výboru Vážany

turisty a další návštěvníky zajištěn
alespoň stánkový prodej. „V rámci
zdržení jsme museli zrušit některé na-
smlouvané práce, například budo-
vání zábavných prvků pro děti. Také
jsme museli zrušit pořádání kultur-
ních a sportovních akcí,“ uvedl
J. Koreš k situaci v areálu s velkou
restaurací, do něhož investoval přes
13 milionů korun.

Problémem zůstává bývalá

skládka, která se nachází v areálu,
a také nespokojenost sousedů s pří-
padným rušením klidu. To, že
skládka nebyla podle zákona řádně
zrekultivována, je chybou města. Jed-
nalo se totiž v minulosti o městskou
skládku. 

Nikdo už neví, co vše se na
skládku vozilo. Sousedé si vzpomí-
nají, že se na skládku vozil odpadní
materiál z nemocnice, také plasty

z Technoplastu, dokonce i hřbitovní
rakve ze zrušených hrobů. Někteří ze
sousedů vyjadřují obavy, že se zde
může uvolňovat nebezpečný metan,
který sondy v areálu nezachytí.
Sondy zde město nechalo dát kvůli
možné intoxikaci spodních vod. Před
časem totiž v kroměřížské městské
části Horní Zahrady nebyl vodovod
a občané museli čerpat vodu ze
studní. -ja-

Případ Kempu U Korešů v kromě-
řížské části Horní Zahrady má pokra-
čování. Vybudovaná restaurace sice
stále nemůže být zkolaudována a le-
gálně zprovozněna, protože její veli-
kost odporuje schválenému
územnímu plánu města, ale má šanci
na změnu situace. „Naše žádost
o změnu územního plánu prošla na
minulém jednání zastupitelstva
a nyní se zpracovává. Odhadem od
1. května příštího roku bude areál
kompletní,“ vysvětlil majitel areálu
Jaroslav Koreš.

Kvůli tomu, že restaurace s ku-
chyní nemají povolení provozu, ne-
chal majitel postavit za vjezdem do
areálu stánek, kde bude pro cyklisty,

početní technika? Tedy P. Lovase,
jehož pedagogických schopností si
úspěšný programátor dodnes velmi
cení (viz rozhovor na této straně IN-
FOnovin). 

Bohužel Pavel Lovas již na gymná-
ziu neučí. Když jsem zjišťovala, kde
ho najdu, obrátila jsem se na našeho
společného známého, který mimo jiné
sdělil: „Lovasovo odejití z gymnázia
bylo vedením školy provedeno meto-
dami, které jsou srovnatelné s meto-
dami StB.“ 

Je jistě škoda, že v posledních le-
tech opustilo tuto dříve velmi prestižní
kroměřížskou školu hned několik

skvělých kantorů. Lovas byl jedním
z nich, dnes učí na Tauferově SOŠ ve-
terinární v Kroměříži. Z gymplu ode-
šel k zármutku mnoha studentů ve
stejné době jako například i vynikající
angličtinářka Mgr. Zuzana Chváta-
lová. I ona učila Stanislava Basovníka
a dala mu dobré základy angličtiny,
když bravurně zvládl řešení těžkých
úloh i telefonicky v angličtině…

Snad už další nadprůměrní učitelé
z Gymnázia Kroměříž odcházet nebu-
dou. A když, tak jedině do důchodu.
Tak jako ve vedlejším rozhovoru
chválená chemikářka Marie Proke-
šová… -ja-

„Standa Basovník patří k mým stu-
dentům, na které se nezapomíná. Dva-
krát mně prošel pod rukama v rámci
všeobecného předmětu Výpočetní
technika a potom jsem na něj působil
v rámci volitelného semináře Výpo-
četní technika se zaměřením na pro-
gramování. Byl výborný po
matematické stránce, skvělý v progra-
mování. Tady byl velmi před ostatními.
V době, kdy jsme programovali v ja-
zyce Pascal, on již měl za sebou Basic,
Visual Basic a právě se zaobíral pro-
gramovacím jazykem Delphi, když
s ostatními jsme začali ve vizuálním
prostředí Visual Basic/ Delphi, tak
Standa již programoval  jazyce C, C+.
Z toho vyplývá, že byl v předstihu
i před svým kantorem, a myslím si, že
mě po očku hlídal, jestli nedělám ně-
jaké chyby. Byl neskutečný kliďas, ne-
pamatuji se, že bych ho někdy slyšel
mluvit se zvýšeným hlasem, byl úžasně
skromný. A když jsem zaregistroval
jeho úspěch na Facebooku, tak mě při
psaní krátké gratulace jen tak v rych-
losti bleskla myšlenka – Byl jsi vý-
borný, Stando, a jak tak koukám, stále
jsi... Na takového studenta se opravdu
nezapomíná,“ – tak hovoří o svém bý-
valém studentovi Mgr. Pavel Lovas.
Programátora, kterého si Američané
vybrali do Facebooku,  učil na Gym-
náziu Kroměříž.

Koho jiného jsem měla požádat
o pár slov ke S. Basovníkovi, než jeho
bývalého vyučujícího z předmětu vý-

VYKUPUJEME 
NEMOVITOSTI 

(i s hypotékou 
nebo jiným dluhem).

Řešíme exekuce 
a dluhy.

602 192 583
573 333 863

2x kvalitní rošt
v ceně 2 300 Kč

ZDARMA

www.enabytek-iveli.cz

AKCE PLATÍ DO 31. 5. 2012
2x matrace HEUREKA

POSTEL LAURA 006
masiv buk

Stanislav Basovník: Ve Facebooku byrokracie prakticky neexistuje

Pavel Lovas: Na takového studenta se opravdu nezapomíná

Stanislav Basovník
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DIVADELNÍ SPOLEK KROMĚŘÍŽ  pořádá

Klub Starý pivovar Kroměříž
konaný pod záštitou hejtmana Zlínského kraje.

Ludmily Cápkové Kroměříž 2012

5.    DIVADELNÍ
FESTIVAL

5.    DIVADELNÍ
FESTIVAL

KUMŠT

ŽENITBA
MRZÁK INISHMAANSKÝ
BUH MASAKRU

Potichu to neumím, jsem vášnivej, aneb FAMILIE

ÚŽASNÁ SVATBA

MÁTOVÝ NEBO CITRON

PEKLO V HOTELU WEBMINSTER

středa 23. 5. 2012 − Velké náměstí − doprovodný program
17.00 STRAIGHT BLUES Uherské Hradiště
18.00 KARBURÁTOR BLUES BAND
20.30 Jana Štěpánová: JEPTIŠKY K VÝROČÍ − DS Kroměříž

čtvrtek 24. 5. 2012
09.00 Pavel Dostál: VÝTEČNÍCI − DS Kroměříž − nesoutěžní

18.00       S L A V N O S T N Í   Z A H Á J E N Í
19.00 Yasmina Reza: KUMŠT − OSDO Ústí nad Orlicí

pátek 25. 5. 2012
10.00 N. V. Gogol: ŽENITBA − DS Svatopluk Hodonín
17.00 M. McDonagh: MRZÁK INISHMAANSKÝ − DS Břetislav Břeclav
21.00 Yasmina Reza: BŮH MASAKRU − DS Kroměříž

sobota 26. 5. 2012
10.00 Joe DiPietro: Potichu to neumím, jsem vášnivej, aneb FAMILIE

− DS Vojan Hrádek nad Nisou
16.00 Robin Hawdon: ÚŽASNÁ SVATBA − Amadis Brno
20.00 P. Haudcoeur, D. Navarro−Haudecoeur:

MÁTOVÝ NEBO CITRON − Divadlo Devítka Ostrava

neděle 27. 5. 2012
10.00 Ray Cooney: PEKLO V HOTELU WEBMINSTER

− O.s. Za Dveřmi Náměšť na Hané

15.00        S L A V N O S T N Í  V Y H O D N O C E N Í
16.00 Pavel Dostál: VÝTEČNÍCI − DS Kroměříž

Den matek
V neděli 13. května proběhne na

Velkém náměstí v Kroměříži pro-
gram k oslavě Dne matek. Účinkují:
Křesťanská MŠ Malý Val, Církevní
ZŠ Kroměříž, SVČ Šipka, klienti Do-
mova pro osoby se zdravotním posti-
žením Barborka. Hraje Pavel Helán
z Brna.Program začíná od 14 hodin.

tel./fax: 573 342 465, e-mail: cklena@tiscali.cz

cestovní agentura

CK Lena, Vodní ulice 81 (pasáž Král), Kroměříž

Cestovní agentura LENA, 
prodejce všech renomovaných

cestovních kanceláří 
v České republice, se těší 

na Vaši návštěvu.

Velký výběr poznávacích, 
pobytových, zahraničních, 

tuzemských zájezdů. 
Vyberete si i oblíbený druh 

dopravy. Autokarové, 
vlastní dopravou, 

letecké… stačí přijít, 
uvidět a vybrat!

Ceny stejné jako u pořádajících 
cestovních kanceláří!

Mimořádná nabídka zlevněných 
zájezdů na poslední chvíli.

Přijďte se podívat,
Dokud je z čeho vybírat.

Užijte si odpočinku a léta
Než bude konec světa.

POZOR!!!
Využijte 

zákonné možnosti
insolventního 

zákona a splácejte
jen 30% vašich 

pohledávek.
Váš pomocník 

z dluhových pastí. 

Více na
www.poradnapopiny.estranky.cz
e-mailu: pravnikancelar@volny.cz

mobil: +420 604 209 053

Dlužíte?

www.smaragd-cor.webnode.cz

SMARAGD
centrum osobního rozvoje

Křižná 166, Kroměříž, tel. 732 817 483
POŘÁDÁNÍ meditací, zasvěcování,

seminářů, přednášek, workshopů, 
kurzů pro osobní a duchovní rozvoj

MASÁŽE – Havajské, klasické, 
energetické masáže a terapie

www.masazedagmar.webnode.cz

Z ÁM E C K Á
R E S TA U R A C E

Vás zve k příjemnému posezení.

Otevřeno s provozní dobou zámku.
Možnost pořádání i soukromých akcí včetně

svateb – po dohodě, tel. 736 613 912

oáza klidu v nádvoří 
Arcibiskupského zámku v Kroměříži

Actis Effector
v Květné zahradě

Neobvyklá výstava je připravo-
vána v rotundě Květné zahrady. Má
název Actis Effector, což znamená
Tvořeno světlem. Výstava zde potrvá
od 5. června do 26. srpna.

Autorem výstavy je kroměřížský
rodák Stanislav Vajce (1974), jehož
rodina roku 1987 emigrovala do
SRN. Vystudoval v Německu, kde
i žije a tvoří. Jeho výstava v barokní
rotundě bude plná světelných a počí-
tačových efektů k zapojení fantazie
návštěvníků.

Toto výtvarné hraní se světlem má
podtitul: výstava, která mění prostor
a posouvá čas. 

Interaktivní instalace již v minu-
losti byly v rotundě prezentovány.
Stačí si vzpomenout na slavnou vý-
stavu Petra Nikla, přivezenou z čes-
kého pavilonu na Expu v Japonsku.
Tehdy tato výstava v Kroměříži
strhala všechny návštěvnické rekordy
posledních let. Bude podobně
úspěšná i Actis Effector? -ja-

Z HISTORIE:

Příběh oskolského kříže
Oskolský kříž v Kroměříži je bez

nápisu a datování, stával před domem
pana Kubíčka, který je dnes zbouraný
a na jeho místě je parkoviště před res-
taurací U Stloukalů. Později byl pře-
místěn níže, před někdejší
Drápalíkovu sodovkárnu. Ta zase
byla v místě dnešního parkoviště Čs.
pojišťovny. Na tomto místě kříž stojí
dodnes. V dávné minulosti se u něj
loučíval kněz s poutníky odcházejí-
cími každoročně ke svaté Anně do
Dobré Vody u Libavé.

Ke kříži se váže pověst o nevinně
popravené dívce z Oskole. Na den
P. Marie dostala zprávu, že její matka
žijící v Chropyni, umírá. Vypravila
se tam večer sama přes chropyňský

les. Na cestě našla naříkajícího muže
s nožem v hrudi.

Vytrhla nůž, ránu přitiskla, aby za-
bránila krvácení a chtěla běžet pro
pomoc. Tu přišli dva muži a obvinili
ji z vraždy. Dostala se před soud,
který ji odsoudil k trestu smrti. U os-
kolského kříže byla sťata.

Po roce se v oskolské hospodě do-
stali v opilosti dva cizí muži do
hádky, nadávali si, až jeden druhému
vyčetl vraždu v chropyňském lese.
Byli zatčeni a popraveni. Nevinně
odsouzené dívce však již nikdo život
navrátit nemohl.

Na soklu kříže bývala soška P.Marie
a lucerna, kterou oskolští pravidelně
rozsvěcovali.          Vojtěch Březina

Besedy v knihovně
Knihovna Kroměřížska pořádá: 
– v úterý 15. května besedu se svě-

toznámým polárníkem Miroslavem
Jakešem,

– ve čtvrtek 17. května se zde koná
beseda „Nejen Tycho Brahe“ s Jiřím
Grygarem nejen o význačném dán-
ském astronomovi a alchymistovi.

Obě besedy začínají v 16 hodin.

V. Hlavinková vystavuje
Další z pravidelných výstav v kro-

měřížském Radničním sklípku byla
zahájena ve středu 9. května. Ve vi-
nárně bylo beznadějně plno. Sešli se
zde příznivci výtvarného umění
a přátelé Vladimíry Hlavinkové.
Právě její akrylové malby jsou zde
totiž vystaveny. 

Výstava 19 obrazů Vlaďky Hlavin-
kové má název „Je-li dáno…“. To si
Martin Číšecký, který uvedl novou
výstavu, vyložil jako: je-li někomu
dáno nadání (v tomto případě malíř-
ské), má se o výsledky s ostatními

rozdělit – tedy ukázat své obrazy os-
tatním. V. Hlavinková sice vysvětlila,
že název vznikl jinak, ovšem
verze M. Číšeckého se zřejmě mno-
hým zamlouvala víc. Tím spíš, že je
na co se dívat.

Autorka obrazů učí na místní pe-
dagogické škole a léta vede Sdružení
přátel výtvarného umění Kroměříž-
ska. O její autorskou výstavu byl vi-
ditelný zájem. Obrazy Vladimíry
Hlavinkové si zde můžete prohléd-
nout až do 7. července. -ja-

Vážení pořadatelé kulturních
akcí! Chcete-li, aby vaše pořady
byly v INFOnovinách uvedeny, po-
šlete do redakce jejich přehled
v dostatečném časovém předstihu.

BYSTŘICE p. Hostýnem

13. 5. Pakostra. Koncert, zámek
od 19 h.

18. 5. 138. zámecký koncert. Jiří
Stivín. Kulatý sál zámku.

HOLEŠOV

Předprodej Městské informační
centrum, tel. 573 395 344. 

14. 5. 1. absolventský koncert.
Sál ZUŠ.

16. 5. 2. absolventský koncert.
Sala terrena zámku.

18. 5. Módní přehlídka Pro-
měny. Zámek.

19. – 24. 5. Výstava výtvarného
oboru ZUŠ. Drive club kina Svět.

20. 5. Koncert ke Dni matek s pě-
veckým sborem Banana Vox. Sál
kina Svět od 16 h.

24. 5. Závěrečný koncert sou-
borů a orchestrů ZUŠ. Sál zámku
od 17.30 h.

14. 6. Bubenická show. ZUŠ po-
řádá v zahradě zámku.

15. 6. Hradišťan: Studánka Ru-
bínka. Kino Svět od 18 h.

HULÍN

Předprodej vstupenek – tel.
573 350 728. Místo konání Kul-
turní klub, pokud není uvedeno
jinak.

12. 5. Morava hraje českou kla-
siku. Koncert dechového orchestru
ZUŠ od 17.30 h.

14. 4. Aprílový bál. Hraje skupina
Expo Pension.

16.–20.4. 24. ročník přehlídky
dětských divadelních souborů Hu-
línské pohádkové jaro.

13. 5. Morava hraje českou kla-
siku. Koncert dechového orchestru.
Od 17 h.

26. 5. Kácení máje. S kácením se
začne v 15 h na náměstí Míru.

Posezení s hudbou a tancem je za-
jištěno na zahrádce kulturního klubu.

Za nepříznivého počasí se akce
bude konat v sále kulturního klubu.

27. 5. Kytice. Komponovaný pořad
absolventů LDO ZUŠ Hulín od 16 h.

15. 6. Udílení OSKARŮ 2012.
Galavečer s udílením sošek nejlep-
ším hercům, tanečníkům, hudební-
kům, malířům… Od 16.30 h.

16. 6. HULÍNSKÝ OPEN FEST
2012 – 8. ročník. Vystoupení ama-
térských hudebních skupin NEBO
CO (folk rock, Hulín), TOUJOURS
(heavy folk, Kroměříž), KRAJÍC
CHLEBA (punk-rock, Hulín), MY
WAVE (rock, Kroměříž), FT. DJ SPY-
RE (Praha, Hulín), WRAŽEDNÉ
EMAUZY (rock-alternative, Hulín),
CAFFEINE (metal-rock’n’roll, Pra-
ha), CHECKPOINT (rock-crossover,
Praha), KASHMIR 9,41 (krishna
metalcore, Praha), BROUMBAND
(rock’n’roll, Praha), BLIND OF 69
(pop-punk, Vídeň). Letní kino od 15 h.

22. 6. MAGNIFICAT. Společný
projekt KK Hulín a smíšeného pěvec-
kého sboru Smetana Hulín. Velko-
lepá koncertní podívaná pod širým
nebem. Účinkují: Express brass (žes-
ťový soubor Konzervatoře Kromě-
říž), SPS Smetana Hulín, SPS
Konzervatoře Kroměříž, Symfonický
orchestr studentů a absolventů Kon-
zervatoře Kroměříž. Vše bude umoc-
něno scénou se světelnými efekty
a kvalitním ozvučením, závěrečná
skladba bude synchronicky doprová-
zená ohňostrojem. Letní kino od 20
h, v případě nepřízně počasí v KK.

CHROPYNĚ

Předprodej vstupenek
573 355 323. Místo konání: Měst-
ské kulturní středisko Chropyně.

26.–27. 5. Chropyňské hrátky.
Zábavné odpoledne s Rádiem Haná,
rockový festival, dětské cyklozávody,
odpoledne plné her, kácení máje.

KROMĚŘÍŽ

Pořady se konají v Domě kul-
tury Kroměříž, není-li uvedeno

jinak. Informace a předprodej
v DK tel. 573 337 422, 573 341 400,
předprodej on line na www.dk-kro-
meriz.cz

11. 5. Lenka Filipová. Koncert
zpěvačky s novým programem, vě-
novaným klasické kytaře. Úpravy li-
dových písní, keltské balady,
francouzské šansony a známé hity L.
Filipové. Kino Nadsklepí od 19 h.

12. 5. Dny bulharské kultury.
Filmy, výstava, jazz… Kino Nad-
sklepí od 17 do 22 h, vstup zdarma.

14. 5. Kdo je tady ředitel?
V rámci Dánských dnů uvádí Švan-
dovo divadlo Praha. V hlavní roli ko-
medie Michal Dlouhý. DK od 19 h.

15. 5. Večer komorní hudby. Ko-
morní soubory, žesťový soubor, Ca-
merata Cremsinensis, pěvecký sbor
Konzervatoře P. J. Vejvanovského.
Kino Nadsklepí od 19 h.

18. 5. Koncert ke Dni rodin na
Velkém náměstí. Účinkují:
Ústřední hudba AČR, DASHA (Dag-
mar Sobková), Jurij Kruglov Sestry
Havelkovy, Filip Gondolán, Karolína
Žmolíková… Od 17 h, v případě ne-
příznivého počasí se koncert usku-
teční v kroměřížském areálu
výstaviště Floria.

23. 5. Koncert Ráchel Sklenič-
kové. Koncert nevidomé klavíristky
v sálu ZUŠ od 10.30 h.

24. 5. Májový koncert. Tradiční
májový  koncert pořádá Art Colle-
gium 2002. Účinkují: Irena Trou-
pová – zpěv, Petr Pomkla – flétna,
Lucie Fišerová – cembalo, Dalibor
Pimek – violoncello. Od 19 h, před-
sálí Sněmovního sálu v zámku.

26. 5. Den dětí města Kroměříže.
Letiště a okolí vodní plochy Bagrák,
od 9.30 h. Viz článek.

6. 6. Zrození diamantu. Zahajo-
vací koncert festivalu KHL 2012. Ba-
rokní opera z rukopisu uloženého
v kroměřížském zámeckém archivu.
V podání souboru Ensemble Da-
mian. Sněmovní sál zámku od 19 h.

8. 6. Shirley Valentine. Komedii
uvádí Filmová a divadelní agentura
One woman show Simony Stašové.
Divadelní sál DK od 18 h.

14. 6. Josef Špaček a Holts
 Quartet: Dánský koncert. Kino
Nadsklepí od 19 h, KHL 2012.

16. 6. Pocta jubilantům. Jan
Dušek – klavírní recitál. Klavírista
J. Dušek připomene českou klasiku.
Koncert KHL, kino Nadsklepí od
20 h.

Na závěrečný koncert jarního cyklu
festivalu Musica Holešov měl opět
jeho dramaturg šťastnou volbu. Škam-
povo kvarteto bylo vynikající, ovšem
královnou večera byla bezesporu Iva
Bittová. Originalita a bezprostřednost,
úžasně tvárný hlas, který dokázala
rozeznít ve chvění, připomínající
vlastní ozvěnu, hravost přednesu…
To vše chvílemi až fascinovalo.
Poslouchat některé z písní Ivy Bittové
z CD, budete mít dojem, že to zvukaři
dobře namíchali. Jenže ona to zpívala
sama naživo a bez mikrofonu!

Bývalá herečka avantgardního
brněnského divadla Na provázku je
i výbornou houslistkou. Holešovské
publikum si viditelně zcela získala.

Součástí koncertu byl i křest CD
„Morava“. Kmotrem cédéčka byl nej-
slavnější žijící český cestovatel Miro-
slav Zikmund, který letos v únoru
oslavil své již 93. narozeniny. 

Stále vitální M. Zikmund vtipkoval,
když se na pódiu zajímal o zvláštní
nástroj, na který doprovázela svůj
zpěv I. Bittová, když odložila housle.
Smysl pro humor mu nechyběl ani při
vlastním křtu CD. Nechal si totiž při-
nést sůl a řekl, že nejen po Africe brali
sebou sůl jako vzácný dar. „Nebude-
me proto na cédéčko bryndat šam-
paňské, ale posypeme ho solí,“
řekl M. Zikmund. 

Krásný koncert a vydařený křest.
-ja-

Zikmund kmotrem CD a úžasná Bittová

Nové výstaviště Floria bylo
o víkendu 5. a 6. května ote-
vřeno pro veřejnost. Dospělí
si se zájmem prohlíželi nové
výstavní prostory, děti si uží-
valy zábavy, soutěží, sportov-
ních aktivit a třeba i malování
na tvář. Akce se všem moc líbi-
la a zvláště děti byly nadšené.

Oskolský kříž.

Vladimíra Hlavinková.
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Vstupné 350/320 Kč

Vstupné 150/100 Kč

Záštitu nad Dánskými dny v Kroměříži převzal
dánský velvyslanec v České republice pan Ole Emil Moesby.

SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ DÁNSKÝCH DNŮ
PONDĚLÍ 14. KVĚTNA, Dům kultury – 16.30 h

SLAVNOSTNÍ ZAHÁJENÍ; 
DÁNSKÁ CYKLISTICKÁ KULTURA – vernisáž výstavy Mikaela Colville – Andersena; 
DÁNSKO– BRÁNA DO SKANDINÁVIE, tradiční úvodní beseda se zajímavými hosty: Christel Schaldemose – dánská poslankyně
Evropského parlamentu, Dana Schmidt – dánská novinářka českého původu, moderuje Daniela Vrbová – redaktorka ČRo 6. 
DÁNSKÉ SPECIALITY – ochutnávka Restaurace a kavárny Scéna

KDO JE TADY ŘEDITEL
PONDĚLÍ 14. KVĚTNA Dům kultury – 19.00 h Dánská komedie od nejvýraznějšího tvůrce dneška Larse

von Triera v podání Švandova divadla Praha. V hlavní roli Michal Dlouhý.

DÁNSKÉ DNY DĚTEM 
ÚTERÝ 15. KVĚTNA, Knihovna Kroměřížska – 12–18 h VÝTVARNÁ DÍLNIČKA + KVÍZ na náměty postav z Andersenových pohádek 

SÁM NAPŘÍČ GRÓNSKEM 
ÚTERÝ 15. KVĚTNA, Knihovna Kroměřížska – 16.00 h Známý polárník Miroslav Jakeš bude povídat o svých zážitcích z cest po Grónsku,

které je součástí Dánského království. 

CZECH – DANISH TRIO TOUR (exkluzivně v Kroměříži) 
STŘEDA 16. KVĚTNAMuzeum Kroměřížska, nádvoří – 19.00 h Trio L. Soukup, K. Osgood a J. Westergaard

netradičním způsobem propojuje skandinávský a středoevropský přístup k jazzové hudbě. 

JIŘÍ GRYGAR: TYCHO BRAHE 
ČTVRTEK 17. KVĚTNA, Knihovna Kroměřížska – 16.00 h Beseda s astrofyzikem a popularizátorem vědy RNDr. Jiřím Grygarem, CSc.

nejen o význačném dánském astronomu, který působil na dvoře císaře Rudolfa II. v Praze. 

MELANCHOLIA 
ČTVRTEK 17. KVĚTNA, Nadsklepí – 19.00 h Nejlepší evropský film roku 2011. Uhrančivé sci-fi drama Larse von Triera natočené v dánské

koprodukci.

ŽIVOT DÁNSKÝCH VIKINGŮ
PÁTEK 18. KVĚTNA, Bezručův park – 14.30 h Život dánských Vikingů přiblíží a jejich bojové umění živě předvede skupina historického

šermu Gunnar.

METALLICA
PÁTEK 18. KVĚTNA, Velké náměstí – 20.30 h Záznam koncertu známé metalové kapely, jejímž zakladatelem je dánský bubeník Lars

Ulrich, zahájí provoz letního kina v Kroměříži. 

KRÁLOVSKÁ AFÉRA
SOBOTA 19. KVĚTNA Nadsklepí – 17.00 h Filmové drama, Dánsko, Švédsko, ČR 2012. Příběh vášnivé a zakázané lásky mezi německým

lékařem a mladičkou dánskou královnou. Film byl v roce 2011 natočen mimo jiné i v Kroměříži.

CÍSAŘŮV SLAVÍK
NEDĚLE 20. KVĚTNA, Nadsklepí – 14.30 h Pohádka pro děti na motivy H. Ch. Andersena.

SOUTĚŽ 
CO VÍTE O DÁNSKU? 
Soutěžní otázky na www.sehnalova.cz a na jednotlivých akcích. Odpovězte na sedm soutěžních otázek a vyhrajte zájezd 
do Evropského parlamentu ve Štrasburku a další zajímavé ceny.

PO CELÝ TÝDEN OD 14. DO 20. KVĚTNA
DÁNSKÁ CYKLISTICKÁ KULTURA Dům kultury – Výstava fotografií Mikaela Colville – Andersena, zachycující jedinečnou

cyklistickou kulturu Dánska, kde jsou jízdní kola nedílnou součástí každodenního života. 

DNY DÁNSKÉ KUCHYNĚ NA SCÉNĚ Restaurace a kavárna Scéna – Speciální nabídka poledního menu zaměřená
na tradiční dánská jídla.

VÝSTAVA KNIH DÁNSKÝCH AUTORŮ Knihovna Kroměřížska – Výstava knih z fondu Knihovny Kroměřížska
s možností výpůjčky.

NEJKRÁSNĚJŠÍ POHÁDKY Muzeum Kroměřížska – Výstava prací ilustrátorky Renáty Fučíkové, která vytvořila překrásné
ilustrace ke známým pohádkám H. Ch. Andersena, od 16. května.

VSTUP ZDARMA
kromě  vý j imek  uvedený ch  v  p rog ramu

Odpovídá
starostka Chropyně

Na dotaz, jak pokročila jednání
ohledně případného navrácení
obrazů slavného chropyňského
rodáka Emila Filly, odpovídá sta-
rostka Chropyně Ing.Věra Sigmun-
dová:

„Navrácení sbírek Emila Filly na
zámek do Chropyně není v současné
době prioritou. Nicméně i přesto se
této problematice věnuji. Při nedáv-
ném jednání s Ministerstvem kultury
jsem zjistila, že je poskytováno několik
typů dotací mimo jiné i na zabezpečení
objektu a klimatizaci. Dle sdělení pra-
covníků ministerstva může být žada-
telem i obec, ovšem pokud je žadate-
lem církev, je spoluúčast asi 10 pro-
cent. V dohledné době proběhnou dal-
ší jednání, na kterých bude osloven
majitel zámku a tyto skutečnosti mu
sdělím. Výzva bude vypsána na pod-
zim letošního roku. Nemohu zaručit,
že pro majitele bude Zámek v Chro-
pyni prioritou.“

Vrátí se obrazy Emila Filly do Chropyně?
Na letošní rok připadne 130. výročí,

kdy se v Chropyni narodil Emil Filla,
jehož lze stručně charakterizovat pří-
měrem „český Picasso“ a který je i ve
světě uznávaným umělcem.

Jistě se většina z nás shodne na tom,
že pojmenování jedné uličky po tomto
významném českém malíři je poně-
kud málo, co město pro svého rodáka
mohlo udělat. Na druhé straně je mož-
né se shodnout na tom, že ani malířova
bronzová socha nemůže být dostateč-
ným oceněním, jako jeho vlastní dílo,
které zanechal a jehož část byla na
chropyňském zámku vystavena
v letech 1983 až 2002. Jeho Zátiší
s dýmkou vydražené na 14,4 mil.Kč
bylo v loňském roce na aukčním trhu
v ČR nejvýše oceněným obrazem.
Toto prvenství získalo rovněž v roce
2010 Fillovo Zátiší s ovocem s cenou,
která v aukci vystoupala až na 19,5
mil. Kč.

Význam a hodnotu jeho díla dobře
pochopili zloději a obrazy E. Filly
jsou předmětem jejich trvalého zájmu.
Naposledy v polovině listopadu 2011,
kdy byly ukradeny jeho čtyři obrazy
vystavené na zámku v Peruci, kde
malíř po válce na sklonku svého života
žil a tvořil. Této severočeské obci také
odkázal část svých obrazů a je zde
i jeho pamětní síň. 

Jistě není třeba polemizovat
o významu sbírky obrazů E. Filly pro

Chropyni, vyplývající ze zvýšeného
cestovního ruchu a z něho plynoucí
přidané hodnoty do rozvoje služeb.
To je možné demonstrovat na zná-
mém příkladu Moravského Krumlo-
va a Slovanské epopeje Alfonse
Muchy.

„Usilovat o navrácení stálé expo-
zice našeho rodáka Emila Filly zpět
do Chropyně“ bylo už součástí voleb-
ního programu na léta 2007-2010.
Jednání představitelů města za tímto
účelem vedená lze přirovnat k sondá-
žnímu balónku, který splaskl, jakmile
se zjistila první úskalí tohoto záměru.
Přitom ani nebyla stanovena částka,
vycházející ze seriozního projektu,
kterou by vyžadovalo zabezpečení
výstavních prostor zámku a odpoví-
dající klimatizace.

Ve vyjádření ing. V. Sigmundové
pro noviny byly uvedeny pouze
odhadované orientační náklady na
projektovou dokumentaci na opravy
zámku a potřebné průzkumy. V poz-
dějším stanovisku už chropyňská sta-
rostka otevřeně přiznala, že o navrá-
cení obrazů neusiluje a řeší jiné pri-
ority.

Když se 15. 12. 2010 schvaloval na
zasedání nového chropyňského zastu-
pitelstva volební program na léta
2011–2014, navrácení obrazů jako
jeden z bodů volebního programu
bylo zamítnuto. Svým nesouhlasným
stanoviskem při volbě k tomu přispěli
jak paní starostka, tak současný místo-
starosta Chropyně. Jestliže předsta-
vitelé města by měli v prvé řadě plé-
dovat pro prosazení tohoto veřejně
prospěšného záměru, pak tento nega-

tivní postoj je něco, co hlava jedno-
duše nebere.

Ten, kdo uvěřil před lety slibům
pražské Národní galerie, představo-
vané tehdejším ředitelem Milanem
Knížákem, že se Fillovy obrazy po
nezbytném ošetření do roka vrátí,
musel být poněkud naivní. Na druhé
straně je třeba přiznat, že bezpečnostní
opatření a klimatizace na chropyň-
ském zámku přestávaly vyhovovat
zvýšeným nárokům a normám na
výstavní prostory u tak cenných expo-
nátů.

Že návrat obrazů E. Filly bude
vyžadovat značné úsilí od chropyň-
ských představitelů, je zřejmé. Budou
to průběžná jednání a hledání shody
s Národní galerií jako vlastníkem
malířových obrazů, sArcibiskupstvím
olomouckým jako majitelem zámku
a s Muzeem Kroměřížska jako odbor-
ným garantem a kurátorem sbírky.

Z hlediska finančního bude nezbyt-
ná vytrvalá snaha o dotace z fondů
evropských a jiných a trpělivé získá-
vání sponzorů. Vzhledem k nadregio-
nálnímu významu takové umělecké
sbírky bude nutná podpora projektu,
a to nejen finanční, Zlínským krajem
a jeho úřadem. Získat kladné stano-
visko a podporu Ministerstva kultury
by bylo významným bonusem pro
realizaci záměru.

Myšlenka vytvoření trvalé sbírky
obrazů E. Filly je úkolem dlouhodo-
bějším, který by neměl být obětován
na úkor krátkodobých cílů, omeze-
ných čtyřletým volebním programem,
za jehož plnění se sbírají politické
body.                         Aleš Hrdlička

Představení čtvrté: Dánsko
Každého půl roku Evropské unii

předsedá jedna ze členských zemí.
Před časem přišla europoslankyně
MUDr. Olga Sehnalová, MBA, se
zajímavým nápadem. Představit kro-
měřížské veřejnosti minulou i sou-
časnou kulturu země, která zrovna
unii předsedá. Uspořádala již Dny bel-
gické, maďarské a polské, nyní nás
čekají Dánské dny. Program je pestrý

(uveden na této straně INFOnovin)
a mnozí s povděkem kvitují, že v něm
není taková převaha filmů, jako při
minulé, podobné akci. A jako obvykle
nechybí soutěž, jejíž výherci se poje-
dou podívat do Evropského parlamen-
tu, nebo mohou získat další ceny. Sou-
těže se můžete zúčastnit odpovězením
na sedm otázek i prostřednictvím
internetu na www.sehnalova.cz. -ja-

Kdopak u mostu snědl hodinové ručičky?
Denně chodím do zaměstnání, vět-

šinou kolem kroměřížské Podzámky.
Na lavičkách seděly školkové děti
a snídaly za sáčků a batůžků dobroty,
které jim maminky připravily na výlet
do Kroměříže. Na dvou lavičkách
s nimi byly učitelky a na jedné byly jen
děti, asi sedm. V okamžiku, kdy jsem
procházela okolo,  mě pěkně pozdra-
vily. Potěšilo mě to a samozřejmě jsem
jim odpověděla. Ovšem jen jsem udě-
lala několik kroků, ozval se za mnou
známý verš s rýmem na Dobrý den:
bába leze komínem…!!! Obrátila jsem
se, a zeptala strnulého chlapečka, jestli
to patřilo mně… Byl z toho překvapený
až zaskočený. Asi nepočítal, že i báby
slyší. Přiznám se, že mě to nepohoršilo,
ale pobavilo. Za úspěch jsem považo-
vala i to, že děti byly vedeny k pozdravu
i cizí osoby. 

Vzpomněla jsem si na tuto příhodu
hned další den – opět při cestě do
práce. A také mě napadly verše:
Kolik je hodin, plný komín, na vrchu
jedna, ta tě snědla... Ale kdopak asi
snědl hodinové ručičky na hodinách
u mostu Karla Rajnocha? Denně
tudy chodím a více jak rok šla jedna
ze tří  hodinových stran pozdě – přes -
ně o dvacet minut. Za tu dobu jsem
si na to zvykla a už jsem s tím počí-
tala. 

Jednou ráno přijela k hodinám
oranžová plošina. Jéjé, říkám si, to
už zase půjdou všechny strany hodin
správně, tak s tím musím počítat.
S pocitem uspokojení, že zase bude
něco v našem městě v pořádku, jsem
pokračovala za prací. 

Když se odpoledne vracím, ze dvou
stran jdou hodiny správně. A ta třetí?
Kde nic tu nic – no, abych byla přes -
ná, ciferník tam je, ale oranžová plo-
šina odmontovala  ručičky…

Uplynul měsíc, možná víc.

A ručičky nejsou – asi došly. Nejsou,
tedy není nutno nikam spěchat…
Pak, že čas nezastavíš! Doplnila
bych to nápisem carpe diem – užívej
dne. Napadají mě různé myšlenky
a také různá bláznivá řešení, když

Oslavy Mezinárodního dne dětí
KROMĚŘÍŽ

Den dětí města Kroměříže můžete
navštívit v sobotu 26. května, pro-
gram se jako obvykle uskuteční
v prostorách letiště a v okolí vodní
plochy Bagrák, kde budou připrave-
ny ukázky historického šermu, lano-
vé centrum a skákací hry, projížďky
na koních nebo na lodičkách, vystou-
pení žáků ZUŠ, prohlídky psího útul-
ku, vystoupení kouzelníka, prohlídka
letadel, vrtulníku, indiánského leže-
ní. Také bublinová show, promítání
filmů, letecké ukázky a mnoho dal-
ších atrakcí. Program začíná v 9.30 h,

v případě nepřízně počasí oslava pro-
běhne v Domě kultury Kroměříž, kde
však pro všechny plánované atrakce
není místo.

HOLEŠOV
V pátek 1. června od 15 do 17

hodin proběhne Den dětí v TYMY
(hry, soutěže, atrakce pro děti,
v zahradě, popř. v tělocvičně). 

V neděli 3. června od 14 hodin
budou v zámecké zahradě celoměst-
ské oslavy Dne dětí, pohádkový les,
vystoupení zájmových kroužků,
bude zde také ukázka hromadných
skladeb na Všesokolský slet, hry,
atrakce pro děti, vláček Pacifik, kolo-
toče. 

SVČ TYMY připravuje na pondělí
4. června „malované parkoviště“ –
od 15 hodin malování křídou na asfalt
u obchodního centra TESCO. 

Dále se v prvním červnovém týdnu
v Holešově uskuteční Olympiáda
mateřských škol, která se koná v rám-
ci oslav MDD a také vyhodnocení
žáků základních škol „Talentík
2012“ – tato akce se koná tradičně
v období MDD, jedná se o ocenění
žáků holešovských základních škol
v různých oblastech – olympiády,
sportovní soutěže, zpěv, výtvarná
činnost atd.

HULÍN
V pátek 1. června se koná od 16

hodin na místním koupališti Dětský
den – den rekordů. Nebudou chybět
soutěže, rodinné rekordy, lukostřel-
ba, ukázky policejní a hasičské tech-
niky, malování na obličej a tetování
hennou. Debrujáři zde předvedou
zajímavé ukázky pokusů. Na závěr
zábavného programu bude ohňostroj.

Již sedmý měsíc je
v Kroměříži na Spáčilově
ulici u restaurace Sport
nově otevřená největší
prodejna hraček, sportu
a školních a kancelář-
ských potřeb na
Kroměřížsku, kte-
rá si vás dovoluje
pozvat do nád-
herného pohád-
kového prostředí.
Jistě si vyberete z nepře-
berné nabídky hraček,
her, puzzlí, lega, sportu,
pěkný dárek pro vaše nej-
milejší. 

Prodejna nabízí bezba-
riérový přístup pro senio-

ry a maminky s kočárky,
pro nejmenší děti krteč-
kův hrací koutek a neza-
pomněli jsme na nanuky,

chlazené nápoje nebo
dobrou kávu.

Dovolujeme si Vám
nabídnout náš letní kata-
log plný slev a akcí, který

v nejbližší době najdete
ve svých schránkách, ale
hlavně věrnostní program
pro opakovaně nakupují-
cí zákazníky až 12 %

a možnost využití slev
na rodinné pasy.

Otevřeno:
po–pá 9.00 až
17.00 hod.

sobota 9.00 až
12.00 hod.

Přijďte si nakoupit pěk-
né dárky a hračky pro vaše
nejbližší a sami se přesvěd-
číte, že nákup ve WIKY
je… jednoduše RADOST.

…WIKY je… jednoduše RADOST

v tom kolem mě prosviští kolo. Samo-
zřejmě s cyklistou. Na nejfrekvento-
vanějším chodníku od nádraží je
totiž cyklistická stezka… Přestávám
přemýšlet a jdu dál. Nemyslet se mi
jeví jako nejlepší řešení pro dnešní
dobu. 

Ale přeci jenom by mě zajímalo
kdo to vymyslel a povolil? Asi ten,
kdo tudy nechodí, tak mu to nevadí…
Asi nějaký úřední šiml… Hned jsem
tu zlou myšlenku zavrhla. Co kdyby
najednou ještě mezi chodci, cyklisty
jel nějaký ten Šemík?

Helena Hanáková
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Prodejní doba: pondělí–pátek od 7.30 hod do 16 hodin

ŘEMPO VEGA, s.r.o., Kroměříž, Skopalíkova 2354/47A

Tel.: 573 341 604–2, fax: 573 340 054, obchod@rempo-vega.cz

AKCE Velký výprodej
Od pondělí 28. května bude probíhat velký výprodej vybraných druhů zboží:

Obuv 
– pracovní (polobotky, kotníčková) 
– zdravotní bílá (sandály, nazouváky) Ceny od 50 Kč 

Pracovní ošacení 
– montérky 
– oblečení bílé zdravotní Ceny od 30 Kč

Drogerie Ceny od 5 Kč 

Penzion Pod Chřiby najdete v Divokách u Zdounek
„Zbudovalo se tu něco, co zaslu-

huje pozornost. Tím spíš, že majitelé
vše vybudovali sami,“ říká Rudolf
Kopeček z Kroměříže o penzionu
v malé vesničce Divoky. Slavil v něm
nedávno své 80. narozeniny a byl
nadšený příjemným prostředím
a vstřícností majitelů penzionu.
Podle něj je velká škoda, že o Pen-
zionu Pod Chřiby ví zatím málo lidí.
„Je to totiž místo ideální na různé
oslavy nebo menší svatby. Měl jsem
do penzionu pozváno asi 35 lidí
a oslava byla skvělá,“ dodává pan
Kopeček.

Po prohlídce uzavřeného spor-
tovně ubytovacího areálu penzionu je
vidět velký kus práce, který zde man-
želé Šimčíkovi udělali. Nejprve po -
stavili tenisový kurt, pak krytou
venkovní terasu, stylovou restauraci,
krytý bazén, ubytování… 

Děti zde mají skluzavku a další
možnosti na hraní. Často je zaujmou
zvířátka za plotem. „Máme asi 15
koz, už jsme měli pro hosty připrave-
nou i soutěž v dojení. Tehdy mě po-
bavily hlavně odpovědi na otázku, jak
se pozná kozel. Dospělí tvrdili, že
podle rohů. Ale dítě rodiče opravilo
– přece kozel je ten s pytlíkem,“ s ús-
měvem vypráví Miroslav Šimčík.
A ještě k těm kozám: celý „zvěřinec“
budou nyní Šimčíkovi stěhovat na
blízkou farmu, kam se hosté mohou
podle zájmu zajít podívat. Stejně jako
lze domluvit i návštěvu místních koň-
ských stájí.

Pro letošní rok Šimčíkovi uzavřeli
dohodu s agenturou, která areál s pen-
zionem pronajímá uzavřeným skupi-
nám osob. Zájem je. Do lesa je to
kousek, což potěší hlavně houbaře.
„Máme tu kozákový lesík. Když ros-

tou hřiby, nestačíme je nosit. Nasbí-
ráme třeba i čtyři velké koše za ho-
dinu,“ prozrazuje další sezónní
atrakci Yveta Šimčíková. A kde pře-
sně ten kozákový lesík je? „To cizí
hned tak nenajde. Naše hosty tam za-
vedeme,“ slibuje pan Miroslav, který
v lese ale raději hledá samorosty než
hřiby. Baví ho práce se dřevem. Veš-
keré stolařské práce v areálu jsou jeho
dílem.

I když na hlavní sezónu je Penzion
Pod Chřiby již převážně obsazený,
volné termíny po prázdninách by
mohly zaujmout nejen houbaře.
Bližší informace získáte na telefonu
606 796 620 nebo na www.penzion-
podchriby.cz. Po domluvě je možný
i odvoz, protože autobusové spojení
ze Zdounek do Divok není zrovna
časté.

-i-

Protipovodňová opatření okolo řeky

Zelení bojují v Kroměříži za stromy

Napřed se začalo s kácením stromů
na obou březích řeky Moravy v Kro-
měříži. Pak se přistoupilo k realizaci
vlastního protipovodňového opatření:
v některých místech budou břehy řeky
zvýšeny zídkami, v jiných, kde jsou
rovněž břehy níž než nový propočet
na stoletou vodu (výška hladiny z čer-
vence 1997 + 50 cm navíc), se zvedají
břehy nasypáváním hlíny. 

Jenže to vyvolává údiv okolojdou-
cích lidí. Břeh se totiž nezvyšuje
přímo u řeky, ale až za chodníkem pro
pěší, který vede okolo řeky. Lidé se
ptají na to, jak by se v případě vylití
vody z koryta zajistilo, aby voda
okamžitě neunikla odbočkami z chod-
níku do okolních ulic.

Řešení je následující: přes chodník
se udělá vlna neboli hrb. Vždy v místě,
kde bude nezvýšená proluka. Chodní-
kový hrb nedovolí vodě protéct. Takže
chodník už nebude rovný jako dřív.

Je to poněkud složité řešení, které
budou milovat nejvíce maminky s ko-
čárky a vozíčkáři. Oč jednodušší by
bylo prostě odstranit letité nánosy ze
dna a břehů řeky Moravy. Tak jak je
to uvedeno ve článku na 1. straně těch -
to INFOnovin.

Vraťme se ale zpět do doby po-
vodně 1997. Tehdy levou stranu řeky
Moravy nezaplavila voda, která by
přetekla ze břehů přímo v Kroměříži.
Zámoraví bylo zalito vodou z opačné
strany. Vodou která se rozlila po
proudu nad městem. Celou noc jsme
tehdy plnili pytle pískem a kladli je na
chodník okolo řeky. A jak se později
ukázalo, nebylo jich třeba. Za několik
dnů jsme je oddělávali, aby voda za
nimi mohla odtékat do řeky. Za po-
dobné situace by lidé museli rozkopat
navýšené břehy a skrz ně udělat
strouhy pro odtečení vody.

Podle ing.Blanky Šimůnkové je ale

nyní situace jiná. Kroměříž je
chráněna i novou dálnicí, která
tvoří protipovodňovou hráz.

Pokud si říkáte, že město
platí současná protipovodňová
opatření zbytečně, nemáte
pravdu. Práce platí Povodí
Moravy, město zaplatilo pouze
projekt.

Jana Janoušková

Proč v Kroměříži s termínem svatby narazíte?

Protestní procházka odpůrců masivního kácení stromů v Kroměříži dorazila
do centra města. Vedle radnice pak lidé o kácení diskutovali i s pracovníkem
města ing. Martinem Posoldou (první zprava).

Proč snoubenci se zájmem o ně-
které sobotní termíny pro oddání na
kroměřížské matrice neuspějí? Pro-
tože se neoddává? 

Naštvaní snoubenci z Kroměříže
pak buď přesunují plánovanou svatbu
na jiný termín, nebo jedou do Hole-
šova či jiného města. Mimochodem
v Holešově vycházejí snoubencům
vstříc, byť by úředníci museli přerušit
svůj prodloužený víkend.

Sobota 7. července je díky dvěma
státním svátkům součástí čtyřden-
ního volna. Snoubenci z Kroměříže
si svatbu na tento termín museli za-
jistit jinde. Ve vlastním městě „nepo-
chodili“.  Páry, které si vybraly svatbu
na 29. září, což je také v prodloužený
víkend, mají rovněž smůlu. Vlastně
kromě jednoho páru. Objednali si
svatbu v Bezměrovském dvoře, kde
to chtěli i s obřadem, aby svatebčany
nemuseli hnát do města na radnici.
Náhodou se o jejich problému dově-
děla Mgr. Jitka Dvořáková. Ta je jed-
nou z oddávajících osob kroměřížské
radnice. Okamžitě nabídla svoji
pomoc a sehnala si i matrikářku, že
do Bezměrova přijedou.

Starostka Kroměříže Mgr. Daniela
Hebnarová byla dotazem ohledně
svateb viditelně šokována. O této věci
nevěděla. Naopak při nedávném jed-
nání prosazovala, aby město snou-
bencům vycházelo maximálně vstříc.
„Navrhovala jsem i možnosti noč-
ních svateb, nabízet také netradiční
prostory pro obřady. Je důležité plnit
snoubencům jejich přání, je to jejich
den,“ uvedla starostka a okamžitě za-
čala zjišťovat, proč se v některé so-
boty v Kroměříži neoddává. Zjistila,
že jsou na letošní rok schválené ter-
míny svatem, což schválila i rada
města. „Omlouvám se, ale že tam ně-
které termíny chybí, to mi v záplavě
projednávaných věcí uniklo. Určitě
prosadím, aby v příštím roce byly
všechny soboty svatební. I teď, kdyby
někdo chtěl, slibuji, že oddání zajis-
tím. A pokud bychom nesehnali vy-
stupující pro program, tak i kdybych
tam měla recitovat sama. Se zpěvem
by to ale asi bylo horší, recitace mi
jde lépe,“ říká starostka, která se už
začíná zase usmívat po prvotním
šoku z dotazu.

Jana Janoušková

Evropské dny 
Slunce v Kroměříži

Bílany přijdou o náhradní
autobusovou dopravu

Kroměřížská radnice vyhodnotila
náhradní autobusovou dopravu do
Bílan, kterou zavedla prostřednictvím
autobusu MHD kvůli uzavírce silnice
I/47 z Kroměříže do Hulína. Kvůli
opravě krajské komunikace je v době
od 30. 4 do 20. 5. ve směru na Hulín
zachován jen jednosměrný provoz
umožňující dopravní obslužnost
Bílan. Z Bílan do Kroměříže vede ob-
jížďka přes Hulín a Skaštice. Protože
jednosměrný provoz platí i pro auto-
busovou dopravu, Bílany zůstaly ve
směru z Hulína do Kroměříže prak-
ticky bez autobusového spojení. Rad-
nice proto ve dnech 3., 4. a 7. května

zajistila prostřednictvím vozidel
městské hromadné dopravy náhradní
autobusovou dopravu s odjezdem
5.55 a 9.55 h ze zastávky Bílany, res-
taurace. Po vyhodnocení provozu
a zájmu o tyto linky se radnice roz-
hodla zachovat do pátku 11. května
jen spoj s odjezdem v 5.55 h s tím, že
spoj společnosti KRODOS s odjez-
dem 7.20 h ze zastávky Bílany, res-
taurace byl rovněž zachován.

V týdnu od 14. do 20. 5. zřejmě ne-
bude náhradní autobusová doprava
vzhledem k minimálnímu zájmu ces-
tujících zajištěna vůbec. 

Mgr. Pavel Zrna

Břehy řeky Moravy se v některých
místech zvyšují až za chodníkem… To
znamená, že i chodník se bude upra-
vovat, aby voda při případné stoleté
povodni neunikla odbočkami z chod-
níku do okolních ulic.

Evropské dny Slunce jsou již mno-
haletou aktivitou na podporu využí-
vání sluneční energie. Loni se v 19
evropských zemích uskutečnilo na
osm tisíc osvětových akcí, letos se
akce konají v 25 zemích.

Ve čtvrtek 17. května se v Kromě-
říži uskuteční:

Slunce – čistý zdroj pro získání
energie pro naši Zemi. Přednáška
Ing. B. Bechnika, Ph.D., ve škole
COPT. Pro studenty i občany
(10–11.30 h).

Výstava solárních zařízení pro
získávání tepelné energie – nový
výrobní program. Velké náměstí od
11 do 17 h.

Výtvarná soutěž Namaluj slu-
níčko je vyhlášená v MŠ a ZŠ
(1.–3. ročník).

V Kroměříži se také uskuteční ve
dnech 10. – 12. července konference
odborníků z ČR a SR na téma Slu-
neční energie pro teplo v objektech.

Jaromír Sum

Kroměřížská radnice plánuje vy-
kácet stovky stromů v rámci schvá-
leného projektu „Zakládání
a rekonstrukce uličních stromořadí
ve městě Kroměříž“. To se však ne-
líbí mnoha občanům města. Strana
zelených zorganizovala petici „Proti
nadměrnému kácení“, kterou pode -
psalo 850 lidí. Zelení také zorganizo-
vali ve středu 9. května protestní
procházku od Knihovny Kroměříž-
ska k radnici. Pochopitelně trasou
přes Kollárovu ulici, která v Kromě-
říži patří mezi ulice, kde má být ká-
cení nejmasovější – k zemi by zde
podle projektu mělo jít 73 stromů!

Pode starostky Kroměříže
Mgr. Daniely Hebnarové jsou stromy
v Kollárově ulici z různých období.
I když zde měla být podle názoru ar-
chitekta rekonstrukce absolutní, sta-
rostka se nebrání dialogu. Již jednala
o možnosti snížit počet stromů pů-

vodně určených ke skácení. „Ale jak
jsem zjistila, minimálně 20 procent
stromů v Kollárově ulici bude nutno
vykácet. Jsou v takovém stavu, že se
již nedají poléčit. Co se týká celého
projektu, plánujeme za každý poká-
cený strom v rámci obnovy zeleně vy-
sadit tři nové stromy. Trasy prošli tři
zahradní architekti a stavy stromů
zkoumali také dva dendrologové.
Máme několik posudků, každý strom
má své číslo a svůj rodný list. Jednat
mohu, až dostanu papíry s dotací,“
uvedla starostka.

Oznámení o přidělení dotace totiž
město ještě neobdrželo. Pouze je pří-
slib 5,7 milionů korun z Operačního
programu Životní prostředí. Celkové
náklady projektu jsou ve výši 7,9
mil. Kč.

Jaký bude nakonec přesný počet
stromů určených ke kácení, je tedy
ještě otázkou dalších jednání.

Projekt zahrnuje obnovu zeleně
v ulicích Koperníkova, Za květnou
zahradou, Generála Svobody, Třebíz-

ského, Na Sladovnách, Havlíčkova,
Albertova, Velehradská, Kollárova,
Sokolovská, Slovanské náměstí, Vej-
vanovského, Tovačovského, Švabin-
ského nábřeží, Štítného a Braunero-
va.

Stromy, které byly nedávno v Kro-
měříži káceny po obou nábřežích
řeky Moravy, padly kvůli protipo-
vodňovým opatřením. Podle odbor-
níků by některé ze stromů kvůli
svému stavu nevydržely zvýšení
břehů. Jak se ukázalo, některé z po-
kácených stromů vypadaly na řezu
bezproblémově, jiné velké lípy však
byly vevnitř téměř duté. Zřejmě je
i pro odborníky někdy těžké určit
skutečný stav stromu.

A pochopitelně jak členy Strany
zelených, tak další občany namíchlo
nedávné kácení u rybníka Šlajza.
Hromady kmenů zdravého dřeva dá-
valy tušit, že se nejednalo o oblast,
kde by bylo nutné plošné kácení. Byť
zde před časem jeden strom ohrozil
rybáře… -ja-
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K N I H A Ř S T V Í
Jana Fol týnová

Kollárova 2978, Kroměříž
573 338 425, 608 777 499

vazby diplomových prací, opravy
vazby knih a časopisů, sbírek
zákonů, dokladů k archivaci,
matričních knih, paspartování

obrázků, drobná kartonáž, kazety

PEDIKÚRA JANA
– přístrojové ošetření nohou

Rozsáhlé pedikérské
služby podologickým 

přístrojem, skvělé výsledky 
bez rizika poranění 

skalpelem
MANIKÚRA 

MODELÁŽ NEHTŮ

Vrchlického 3282/3, 
Kroměříž (budova Telecom, přízemí).

Tel.: 775 440 655

Tým SŠHS Kroměříž: (zleva) Adam Ševčík a Pavel Ševčík, s Janou Valachovou.

Gastro-Mánes opět v Kroměříži
Minulý měsíc se ve Střední škole

hotelové a služeb v Kroměříži opět
konala národní soutěž v kuchařských
dovednostech žáků odborných učilišť,
která zajišťují přípravu budoucích
kuchařů. Do již 6. ročníku soutěže se
probojovalo osm dvoučlenných týmů. 

Odborné učiliště kroměřížské
SŠHS reprezentovali Pavel Ševčík
z Bařic a Adam Ševčík z Kroměříže.
Oba jsou žáci 1. ročníku. Jejich tým
na soutěž trénovala odborná učitelka
Jana Valachová.

Tým z pořádající kroměřížské školy
nakonec obsadil 4. místo, zvítězila
dvojice z učiliště v Moravské Třebové. 

Soutěžním zadáním byla výroba
chuťovek v kuchyni, předkrmové salá-
ty se pak připravovaly pódiově. Ševčí-
kovi (nejsou příbuzní, je to jen shoda
příjmení) nachystali nivové chuťovky
a šneky se šunkou a sýrem (recepty
jsou uvedeny na straně pro ženy), pak
salát z růžičkové kapusty s mozzarel-
lou. 

Porota měla těžkou práci. Soutěžní

výrobky byly totiž nejen vzhledově
lákavé, ale i chutné. Asi i proto
Mgr. Svatava Mlčochová zakončila
vyhlašování výsledků slovy: „Všichni
jste vyhráli.“

A jaké plány či sny do budoucnosti

mají soutěžící z místní školy? Pavel
by po absolvování učiliště rád vařil
někde na lodi a Adam chce pracovat
raději v restauraci, která se nebude
houpat.

-ja-

Komentář k článku „Proti podvodníkům společně?“
Předchozí případ je pouze jedním

ze stovek, či spíše tisíců podobných.
Je totiž smutnou realitou, že mnozí
účastníci předváděcích prodejních
akcí i přes nesčetná varování a špatné
zkušenosti svých známých či někdy
dokonce příbuzných mají pocit, že
jim se to nemůže stát. Když pak dříve
či později podlehnou lákavé nabídce
desetitisícových výher či pouhému
nevybíravému nátlaku prodejců
a podepíší nejen kupní smlouvu na
předražené a často i nekvalitní zboží,
ale často i smlouvu o spotřebitelském
úvěru na jeho splacení, je cesta zpět

většinou velmi složitá, ne-li nemožná.
Důvod je prostý. Jediným, kdo může
prodávajícímu odstoupení od uzavře-
né spotřebitelské smlouvy nařídit, je
soud. Toho si je ovšem většina pod-
nikavců, kteří na zneužívání jisté
naivity zvláště seniorů založili své
podnikání, dobře vědomá. Proto také
ví, že vzhledem k délce soudních říze-
ní, jejich nákladům a do poslední
chvíle nejistému výsledku se postižení
spotřebitelé budou soudně bránit jen
stěží.

Přestože tedy pan prezident již
podepsal novelu občanského zákoní-
ku, která by po zveřejnění ve Sbírce
zákonů měla odstranit zneužívání
v příběhu popsané výjimky znemož -
ňující odstoupení od spotřebitelských
smluv uzavřených mimo prostory
obvyklé k podnikání dodavatele
v zákonem stanovené 14-ti denní lhůtě
bez udání důvodu a bez jakékoliv
sankce v případech, kdy si spotřebitel
údajně pozval dodavatele za účelem
uzavření objednávky, lze i nadále

doporučit všem zájemcům o účast na
předváděcích prodejních akcích jedi-
nou fungující formu prevence
možných problémů – a to neúčastnit
se. Na ostatních praktikách těchto pro-
dejců, mezi které patří nepřebírání
vráceného či reklamovaného zboží,
zadržování kupní ceny vráceného
zboží a podobně, se totiž téměř s urči-
tostí nic nezmění.

Zdeněk Krul,
Česká obchodní inspekce

I v místě, kde větrolam končí, je opět nepořádek. Je smutné, co lidé dokáží v přírodě
napáchat.

Větrolam opět plný odpadků
Jsou místa, která i když jsou vykli-

zena, po čase se tam opět objeví černá
skládka. Bohužel jedním z těchto míst
je i větrolam za Zemědělským
výzkumným ústavem Kroměříž.
I když se jedná o poměrně úzký pás
s keři a náletovými stromy, má poze-
mek hodně vlastníků. „Mezi nimi
nechybí ani výzkumný ústav nebo

město Kroměříž,“ uvádí jeden ze čte-
nářů. Nebýt však občanů, kteří se
nestydí vyhodit starou televizi či jiný
odpad do lesíku místo do sběrného
dvora, nebylo by šokovaných lidí, kte-
ří se sem (či na podobná místa) po
létech vrací a své kdysi dávno oblí-
bené trasy procházky nepoznávají…

-ja-

Podpora kurzů pro seniory
Zlínský kraj podporuje ze sociál-

ního fondu počítačové kurzy pro
seniory.V Centru pro seniory Zachar
se učí senioři ve dvou počítačových
kurzech základům práce s počítači
a internetem. To jim pomůže při zís-
kávání potřebných informací, naučí

se komunikovat přes internet a nebu-
dou závislí na pomoci druhých osob.
Senioři vítají tuto možnost výuky, kte-
rá probíhá ve 26 vyučovacích hodi-
nách. Na závěr každý účastník obdrží
Certifikát o absolvování kurzu.

                                               MF

Proti podvodníkům společně?
Také občas najdete ve schránce

leták s lákavou nabídkou na předvá-
děčku zboží, spojenou s dárky, večeří
či výletem? Nezávazná návštěva vás
ale může přijít dost draho. Zvláště
když akci pořádá firma s podvodnými
praktikami, která nabízí předražené
šmejdy. Ty ale vydává za prvotřídní
zboží. A reklamace neuznává. Už pře-
dem má totiž na své příští zákazníky
připravenou podvodnou fintu.

Paní Věra z Kroměříže dnes lituje,
že na základě letákové nabídky navští-
vila 10. ledna místní restauraci U Lva,
kde společnost Merpex Trade s. r. o.
pořádala prodejní akci. Bohužel totiž
uvěřila, že vychvalovaná „super“ sada
nádobí za 15 tisíc korun je skutečně
tak kvalitní, jak prodejci tvrdili.

Požadované peníze u sebe neměla.
Zástupkyně firmy Marpex Trade jí
navrhla, že by si pro ně mohla zajet.
Paní Věra má účet u Poštovní spoři-
telny. Ochotná prodávající se s ní
dokonce vydala autem na poštu.

Lístek s potvrzením transakce pro-
vedené čipovou kartou dokazuje
výběr 15 000 Kč dne 10. 1. 2012 přes -
ně v 16.59 hodin. Ten poslední údaj
je dosti důležitý. Kromě kupní smlou-
vy totiž prodávající paní Věře pod-

strčili k podpisu i papír o sjednané
návštěvě za účelem objednávky zboží.
Na 10. 1. v 17.00 hodin! Je nelogické,
že by si paní sjednala návštěvu domů
na 17 hodin a pouhou minutu předtím
byla na poště, která je na jiném konci
města! Navíc na stejné prodejní akci
v restauraci byli i její známí. I oni kou-
pili kromě jiného i sadu nádobí za 15
tisíc. A také zjistili, že se jedná
o nekvalitní zboží – hned první hrnec,
který z krabice vyndali, měl ulomené
ucho… 

Co konkrétně se paní Věře nelíbí
na nádobí, zakoupeném na veřejné
prodejní akci? „Hned po prvním vaře-
ní hrnec zčernal a točil se na indukční
desce. Nemá vůbec rovné dno,“ říká
podvedená žena a ukazuje hrnec,
vhodný výslovně i pro indukční desky.
Skutečně, stačí ke dnu hrnce přiložit
rovné pravítko a okamžitě je jasné,
že se jedná o nekvalitní výrobek.

Opakované žádosti o odstoupení
od smlouvy jsou neúspěšné. Firma
Marpex z Roudnice n. L. tvrdí, že si
je paní pozvala domů a tím se na ni
nevztahuje právo na odstoupení od
spotřebitelské smlouvy, což je jedním
z bodů (malým písmem) v kupní
smlouvě.

V uvedený čas byli na stejné pro-
dejní akci i další lidé. Je předpokla-
dem, že i oni byli podobným způso-
bem podvedeni. Možná by stálo za
to, domluvit se na hromadné žalobě.
Bude tak vyšší šance na úspěch. Uve-
dená firma by za své nekalé obchodní
praktiky měla být potrestána. Pokud
patříte mezi podvedené, ozvěte se na
kontakt v tiráži novin.

Jana Janoušková

S Miroslavem Pilátem nejen o fotografování v Indii a Nepálu

Mgr. Miroslav Pilát

Fotografujete raději lidi, nebo
stavby?

Raději lidi. Reportáže jsou základ-
ním rysem mojí fotografické práce.

Které z nyní vystavených snímků
si nejvíc ceníte?

Fotografie pohřebního ghátu.
Z Váránasí nebo z Káthmandú? 
Z Váránasí. Je to kulturní odlišnost

od našeho pojetí života a smrti. Je
v tom jemnost prožitku lidí. Záběr je
pořízený teleobjektivem z lodi, ze
vzdálenosti, kde se již mohlo fotogra-
fovat. Bylo to asi okolo 300 metrů.
Všechno dělalo problémy. Houpání,
loďka, tma. Jen jeden záběr se povedl.
Ostatní byly neostré, přestože jsem
nasadil nejvyšší citlivost.

Které památky Vás v Indii nejvíc
zaujaly?

Asi Tádž Mahal, Džajpúr a pevnost
Ámber.

Na  vystavených fotografiích pře-
važují záběry lidí. To v Indii předpo-
kládá hodně natažených rukou poža-
dujících bakšiš. Musel jste fotogra-
fovaným lidem často platit?

Některým jsem zaplatil. Ale řadu
věcí jsem fotil teleobjektivem, takže
bakšiš nebyl požadován.

V Indii je až neuvěřitelné množství
žebrajících lidí. Jak na Vás tato země
působila z hlediska sociálního?

Naprosto depresivně. Jsou tam
ohromné sociální rozdíly. V Indii je
zcela normální, když kousek od nád-
herné památky vidíte ležet na zemi
nahého člověka, posetého mouchami,
zřejmě umírajícího. A nikdo si ho
nevšímá.

Kde se Vám fotilo lépe: v Indii,
nebo Nepálu?

Prakticky stejně. V Nepálu jsem fotil
spíš řemeslníky, kteří něco dělali. Také
mě tam zaujal Himálaj. V Indii jsem
fotil hlavně lidi z ulice. Ale fotil jsem
například i ve slumu, kde se natáčel
oskarový film Milionář z Indie.

Tedy v Bombaji.
Ano. Ale tam Indové nejen žili, ale

pracovali, vyráběli. V obchodech
naproti jsme pak koupili pár věcí, ve
slumu vyrobených. Hlavně výrobky
z kůže a keramiku.

Který ze záběrů pochází ze slumu?
Fotka svalovce, jak vychází od pece.

Moje fotky nejsou popisné.
Je Indie zemí, kam byste se rád

vrátil?
Určitě, viděli jsme jen malou část,

ale je to proklatě daleko.
Patří nyní vystavené snímky

k vrcholu Vaší fotografické práce?
Z hlediska sociálního je Indie

naprosto výjimečná. Moje fotky třeba

z Argentiny nebo z USA jsou zaměřené
spíš na krajinu, národní parky. Indie
je vrcholem ze sociálního charakteru.
Ale přesto jsem se tam cítil bezpečněji
než například v Buenos Aires.

Takže na Vás v Indii silně zapůso-
bila sociální nerovnost.

Určitě. Když vyjdete z pětihvězdič-
kového hotelu, leží tam na chodníku
lidé, kteří běžně vykonávají svoji
potřebu na ulici, kde i nocují. Svačinu
z hotelu rozdáte, ještě než nastoupíte
do autobusu.

Ovlivnilo Vás to nějak?
V poznání, že člověk nemá fňukat

a myslet si, že u nás jsme na tom špat-
ně. Jsme na tom ohromně. Podle tam-
ních měřítek si žijeme luxusně. V Indii
je těžké si najít práci. Proto si jí
nesmírně váží. Když práci nemají,
nedostávají žádné podpory. Je tam
hodně milionářů, ale také na druhé
straně obrovská bída.

Za rozhovor poděkovala
Jana Janoušková

V holešovském zámku byla otevřena výstava fotografií
Mgr. Miroslava Piláta z Kroměříže. Výstava má název Indie 2010.
V přízemí zámku je volně přístupná až do konce srpna. Najdete zde
nejen krásné snímky z Indie, ale i z Nepálu. Nejen o fotografování
v těchto zemích si budeme nyní povídat s autorem výstavy, který je
původně středoškolský učitel a později byl mimo jiné sedm let
přednostou Okresního úřadu v Kroměříži.

• Chystáte nové firemní webové
stránky a potřebujete textovou spo-
lupráci?

• Chcete do svých stávajících webo-
vých stránek texty, které lépe odpo-
vídají vašim výrobkům či nabídce
služeb?

Volejte 602 783 300

Kurzy pořádá Centrum pro seniory Zachar, které nyní sídlí na Velehradské ulici
v Kroměříži.
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pro ženy

Ambulance estetické medicíny 
spolupracuje s nemocničními 
a zdravotnickými zařízeními. 
Zaručený účinek a kvalita. 

Informace a objednávky na tel.: 
733 237 777 nebo na webu
www.amem.cz.
Využijte možnost konzultace.

Najdete nás na ulici Štursova 2858 
(oranžová vila fyzioSport) 
v Kroměříži, 200 m od Kauflandu.

Příprava pleti na léto a slunění
Krásné a slunné počasí, s sebou přináší zvý-

šené zatížení kůže. Používání přípravků před

a po opalováním jen nezbytné. Opalování

ovšem přináší mnohem rychlejší stárnutí

pleti, vrásky a vysušuje pleť. Těmto nega-

tivním účinkům slunění jde ovšem předejít

specializovaným ošetřením. Dodáním vyso-

ké hydratace do pleti prostřednictvím hydra-

tujících sér a látek se „napustí“ citlivé partie.

Jde zejména o obličej, krk a dekolt. Látky

proniknou hluboko do spodních vrstev

pokožky pomocí léčivého modrého světla,

které se využívá i na fofo omlazení i zvýšení

imunity pleti, chrání před negativními pig-

mentovými skvrnami a silně regeneruje pleť

(působí i proti rakovině kůže). Maska s omni-

lux terapií má mnohonásobně vyšší a dlou-

hodobější účinek. Další část ošetření spočívá

ve vpravení čistě přírodních účiných látek,

které působí preventivně proti negativním

účinkům slunečního záření a snižují prav-

děpodobnost spálení pokožky. Tyto látky

jsou vpraveny neinvazivní mezoterapií –

elektroporací – tato metoda byla oceněná

Nobelovou cenou v roce 2003. 

Ambulance estetické medicíny pro všechny

ženy, ale i muže, kteří chtějí mít hezkou

a zdravou pleť, připravila úžasné ošetření

pleti před létem. 

Novinka v estetické medicíně 
Odstranění vrásek 
a zpevnění povadlé pleti
Vypnutí pleti i její stav je ovlivňován množ-

stvím látek, které pleť věkem ztrácí. Toto

přirozené prostředí lze obnovit, dodáním

chybějících látek. Pro dlouhodobý účinek je

třeba tyto látky vpravit do hlubokých vrstev,

což nelze pouhým nanášením kosmetických

přípravků. 

Unikátní metoda využívá neinvazivní mezo-

terapie za pomocí novinky – přístroje Meso

cartrige obnoví původní prostředí pleti

a„omladí“ tak její vzhled i funkce. Je určená

pro všechny, kteří nechtějí podstupovat inva-

zivní bolestivou aplikaci. Tato metoda je

efektivní, příjemná, proto stává se oblíbenou

a vyhledávanou.

dámské kadeřnictví, kosmetika – Tovačovského 331, Kroměříž
pánské a dětské kadeřnictví – Oskol 314, Kroměříž

manikúra, pedikúra • prodlužování vlasů • brazilský keratin • školící centrum

info: 573 331 887 www.kadernictvi.com

ČERSTVÉ RYBY NA OBJEDNÁVKU! 
Pstruh, kapr, amur, tolstolobik na grilování. 

Kuchání, možnost dovozu. 
Tel. 602 738 633. 

JAKOZ, Ovocná 1860, KM. www.jakoz.estranky.cz.

Sirup z pampelišek
Na návštěvě u známé jsem dostala

čaj z čerstvých kopřiv, oslazený pam-
peliškovým sirupem. Prý je zdravý.
Také byl dobrý. A ještě v zahradě
bude poletovat méně bílého chmýří
z odkvetlých pampelišek.

Pokud si chcete připravit také ta-
kový sirup, zde je postup: 400 květů
pampelišek (nejlépe bez zeleného
odkvětí) vypereme pod tekoucí
vodou a uložíme do minimálně čtyř-
litrového hrnce. Do něj pak nalijeme
2 litry studené vody a přidáme
2 dobře oprané citrony, nakrájené na
kolečka. Dáme vařit. Od doby varu
vaříme ještě 15 minut. Hrnec odsta-
víme a vše necháme 24 hodin vylu-
hovat. Poté si připravíme čistou
nádobu a přecedíme. Přidáme 2 kg
krystalového cukru a vaříme 1 až
1,5 hodiny. -ja-

Recepty na soutěžní chuťovky
V soutěži Gastro-Mánes, o které

si můžete přečíst v tomto vydání,
soutěžil tým z pořádající SŠHS
Kroměříž s přípravou dvou druhů
chuťovek. A dobrých. Přinášíme re-
cepty:

ŠNECI SE ŠUNKOU A SÝREM
Suroviny: Těsto na palačinky: 50 g

mléka, 50 g hladké mouky, 1 vejce,
sůl, tuk. Náplň: 1 větší vařená mrkev,
100 g  šunky, 100 g taveného sýra,
50 g sýra Lučina, 1 stroužek česneku,
sůl, pažitka

Ozdoba: petrželová nať, vypecko-
vané olivy, citron.

Postup: Vejce pečlivě rozmí-
cháme, mírně osolíme, rozředíme
mlékem a za stálého prošlehávání
metlou přisypeme dávku prosáté
hladké mouky. Z hotového hladkého
těsta upečeme v tukem vytřených
pánvích tenké palačinky, které ne-
cháme vychladnout. Uvaříme a ne-
cháme vychladnout 1 větší mrkev.
Připravíme pomazánku z taveného
sýra Lučiny, pažitky a česneku
 utřeného se solí. Palačinky nejprve
potřeme sýrovou pomazánkou, po-

klademe plátky šunky a k zarovna-
nému okraji položíme plátek mrkve.
Palačinky zarolujeme a ostrým
nožem nakrájíme na stejnoměrné
dílky-šneky, které sepneme párátkem
s přízdobou z petrželové natě, vypec-
kované olivy a kolečka citronové
kůry.

NIVOVÉ CHUŤOVKY S BRO-
SKVÍ

Suroviny. 8 plátků toustového
chleba, 8 půlených kompotovaných
broskví, 150 g pomazánkového
másla, 50 g Nivy, 50 g hroznového
vína, 10 g pórku, 1 jablko.

Postup: Z toustového chleba a pů-
lených kompotovaných broskví vy-
krojíme pomocí tvořítka kolečka.
Broskve překrojíme tvarovacím
nožem na polovinu. Z pomazánko-
vého másla a najemno nastrouhané
Nivy vyšleháme hustou pěnu, kterou
nastříkáme zdobícím sáčkem na tous-
tový chléb. Na jednu polovinu chu-
ťovky položíme broskev a na druhou
dostříkáme do tvaru pěnu. Chuťovky
dozdobíme hroznovým vínem, vy-
krojeným proužkem jablka a pórkem.

Sály kroměřížského zámku
v prvomájový den vypadaly, jako
kdyby zde byli očekáváni hosté hned
několika svateb. Krásně vyzdobené
prostřené tabule, spousta květin, za-
parkované limuzíny na nádvoří
zámku… Probíhal zde již 9. ročník
svatebního dne „Svatba jako v po-
hádce“, který opět pořádala kromě-
řížská svatební agentura a salon
Juliana.

Někdo více obdivoval krásné sva-

tební či společenské šaty na módní
přehlídce ve Sněmovním sálu zámku
a účesy modelek, jiný zase historické
vozy na nádvoří… Mě asi nejvíce za-
ujaly svatební kytice. Pozvaní floristé

hýřili zajímavými nápady, které per-
fektně zpracovali do často neobvy-
klých květinových vazeb. Inu, vše se
vyvíjí. I svatební kytice. Vzala by si
před lety některá z matek či babiček
dnešních nevěst třeba svatební kytku
s peřím neb zavěšenou na řetízku?
Dnešní nevěsty jsou ale odvážnější.
Zvláště, pokud chtějí být ve svůj sva-
tební den nejen krásné, ale i origi-
nální. -ja-

Dekordort: Aby váš dort zaujal
Dnes není problém vyrobit dort na

jakékoliv téma. „I naprostý amatér
udělá zcela profesionální dort,“ říká
Libuše Juráková, majitelka kroměříž-
ské prodejny cukrářských potřeb De-
kordort. Při prohlížení snímků
úžasných dortů na webových strán-
kách www.dekordort.cz se však to-
muto tvrzení nechce ani věřit. Ale paní
Juráková vysvětluje, že na všechny ty
nádherné motivy na dortech existují
nejrůznější „udělátka“, jak je jedno-
duše vyrobit. V obchodě Dekordort
(pasáž Král, Vodní ulice v Kroměříži)
se tyto pomůcky prodávají. A také zde
najdete vše pro pečení: od dortových
forem, přes tvořítka na květiny či zví-
řátka, potravinářské barvy, modelo-
vací a potahovací hmoty, až například
pro šablony s ozdobami.

Aby dnes člověk dortem zaujal,
nestačí ho upéct, polít čokoládou
a boky posypat strouhanými ořechy.
Pochlubit se vlastnoručně a neob-
vykle nazdobeným trendy dortem, to
vám jistě přinese obdiv. A pokud si
ani po návštěvě prodejny Dekordort
na takový dortík hned netroufnete,
stačí se přihlásit do některých ze so-
botních kurzů, které paní Juráková
pořádá (bližší informace na tel. 
734 386 454).

Ale rychlý dortík třeba dítěti k blí-
žícímu se MDD jistě zvládnete mo-
derně nazdobit i bez kurzu. Upečený
dort potáhnete marcipánem nebo po-
tahovou  hmotou a nahoru dáte vy-
braný obrázek na jedlém papíru.
Jednoduché a efektní. -i-

Majitelka dvou kroměřížských
kadeřnických Salonů EF paní Eva
Formánková byla vybrána jako
ambasadorka za ČR firmou
Wella, proto se zúčastnila i mezi-
národního školení pro kadeřníky
ze zemí, kde firma zavádí americ-
kou novinku v péči ovlasy: Nioxin.
Paní Formánková nyní provádí
pro kadeřníky z ČR školení zamě-
řené na Nioxin. Kdo má slabší či
řídnoucí vlasy, měl by si určitě pře-
číst následující rozhovor.

Nioxin je na českém trhu teprve
druhý měsíc a již vzbudil mimo-
řádný zájem. Proč?

Je o něj velký zájem celosvětově.
Hodně lidí totiž trápí slábnoucí
nebo řídké vlasy. A viditelné účinky
Nioxinu se u většiny zákazníků ob-
jevují již po čtyřech týdnech použí -
vání.

V čem je jeho působení lepší
proti jiným přípravkům, které se
prodávají na posílení vlasů?

Jedná se o sady tří přípravků, což
zahrnuje komplexní působení. Nio-
xin vylepšuje a působí na lepší pro-
krvení pokožky, která se stává
zdravější a vlasovým kořínkům se
v ní lépe daří. Zdravá pokožka je zá-
kladem zdravých vlasů. Nioxin se
díky své účinnosti rychle stal svě-
tově nejprodávanějším přípravkem
proti slábnoucím a řídkým vlasům.

Takže používání přípravků ze
sady Nioxin připravuje pokožku do
takového stavu, aby z ní mohly růst
zdravé vlasy…

Ano. Ale podmínkou je, aby v ní
ještě byly vlasové kořínky. Zázraky
tento přípravek neumí. Padání
a slábnutí vlasů je způsobeno ne-
kvalitním stavem pokožky a stavem
organismu, například vlivem stresu
nebo i lehčích forem nemoci. Ně-
komu začnou třeba hodně padat
vlasy i tím, že měl za sebou dvakrát
chřipku.

Jak velké procento populace
trápí uvedený problém s vlasy?

Běžně se udává 50 procent. Ale
je to čím dál více. Dříve se zvýšené
řídnutí vlasů týkalo lidí nad 40 let
věku, dnes si na to stěžují i pětadva-
cátníci. Dokonce se to objevuje
i u malých dětí.

Je Nioxin vhodný i pro děti?
Není specifikovaný pro děti. Ale

asi bych ho dětem nedávala, v těch -
to případech by se rodiče měli spíš
obrátit na lékaře a najít příčinu
problému.

K prodeji nabízíte šest druhů sad
Nioxinu. Jaké jsou mezi nimi roz-
díly?

Komplexní ošetření v sadách se
rozlišuje  podle stavu vlasů a po-
kožky. Rozdělení je podle míry po-
škození, tedy mírně řídnoucí nebo
výrazně řídnoucí vlasy, pak podle
síly vlasů – jemné nebo normální až
silné. Také podle toho, zda je vlas
přírodní nebo barvený.

Může si zákazník vybrat sám?
Může. Ale musí si být jistý, že stav

vlasů odhadl  zcela přesně. Určitě
je lepší výběr konzultovat s kadeř-
níkem, který byl certifikován na
práci s Nioxinem .

Mají o Nioxin zájem i muži?
Mají. Muži mají přirozeně větší

předpoklad k řídnutí vlasů. Takže by
neměli čekat, až se dostaví pleš, ale
přijít dřív. Používat Nioxin preven-
tivně, zvláště pokud mají k pleši dě-
dičné dispozice.

Kolik stojí sada se třemi pří-
pravky?

Celá sada stojí 1 240 korun. Pří-
pravky by se měly denně aplikovat,
aby zákazník viděl co nejdříve vý-
sledek. Sada vystačí na jeden až dva
měsíce denního používání. Podle
toho, kolik přípravku kdo používá.
Mnohdy člověk s krátkými vlasy
třeba na jedno umytí spotřebuje víc
šamponu než někdo s delšími vlasy. 

Když jste byla jako ambasa-

dorka za Českou republiku na ško-
lení v Darmstadtu, získala jste ně-
jaký zajímavý poznatek od
kadeřníků z jiných zemí?

Překvapilo mě například to, že
v Izraeli mají zákazníci mnohem
větší zájem konzultovat problémy
s padáním vlasů s kadeřníkem, než
je běžné u nás. Je to nábožensky za-
měřená země, ale lidé nemají takový
ostych otevřeně hovořit o svých
problémech. U nás se o tom lidé
spíše ostýchají mluvit. Ale mimo-
chodem Izrael dostane Nioxin k di-
stribuci až na podzim.

Mohou si zájemci přijít koupit
sadu přípravků do obou vašich Sa-
lonů EF?

Ano, samozřejmě, máme kom-
pletní řady Nioxin včetně dalších
produktů intenzivní péče o pokožku
hlavy a vlasy, proti lámání a třepení
vlasů, pro posílení kořínků vlasů
a regeneraci pokožky.

Rádi vám u nás vše poradíme
a vysvětlíme.   

Za rozhovor poděkovala 
Jana Janoušková

Prodej cukrářských potřeb

DEKORDORT
Vodní 81 (pasáž Král), Kroměříž

Tel. 734 386 454
www.dekordort.cz

Svatba jako v pohádce

Převratná novinka v péči 
o vlasy pro ženy i muže: Nioxin

Snižuje řídnutí vlasů, navrací objem a pružnost, zvyšuje odolnost proti 
poškození vlasů, posiluje texturu, očišťuje pokožku a zanesené vlasové folikuly

Eva Formánková
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Řádkovou inzerci přijímá Informační kancelář, Velké nám. 50/45 (ve
spodní části – podloubí), Kroměříž, tel.: 573 331 473. Ceník: 1 řádek
nekomerční 15 Kč, komerční 25 Kč (+ DPH 20 %). Rámeček: příplatek 
20 %, bílé písmo na černé ploše: příplatek 100 %. Vše plus DPH 20 %.

Řádková inzerce � Řádková inzerce � Řádková inzerce

BYTY, PRONÁJMY, GARÁŽE

Vydává J. agentura. PhDr. Jana Janoušková, IČO 621 55 261, v nákladu 22 500 ks, vydáno dne 11. 5. 2012.  Adresa: INFOnoviny, Žerotínova 2947/13, 767 01 Kroměříž.  Telefon (mobil): 

602 783 300, e-mail: redakce@infonoviny.cz, WWW: http://www.infonoviny.cz.  Texty v rámečku nebo opatřené značkou -i- jsou uvedeny v rámci placené inzerce.  Registrace u MK ČR pod registračním číslem 

E 12097.  Sazba a tisk SAMAB BRNO GROUP, a. s., Cyrilská 14, 602 00 Brno.  Rozšiřováno zdarma do domácností a firem v Kroměříži, Holešově, Hulíně, Chropyni a ve Zdounkách.  Dále ve vybraných obcích do obchodů.

OKRESU KROMĚŘÍŽ

REAIA consulting s.r.o. 
Realitní a znalecká kancelář
Velké náměstí 48, Kroměříž
573 336 936, 603 854 884, 

www.reaia.cz 

PRONÁJMY BYTŮ (cena/měsíc)
� 1+0 KM Albertova, opravený, 

6 000 vč. en.

� 2+kk KM Stoličkova, 8 500 vč.

en.

� 3+1 KM Prusinovského, 64 m2,

opravený, 6 000 + en.

� 3+1 KM Úprkova, 1. p., 6 000 +

en.

� 1+1 KM Spáčilova, 5 900 vč. en.

PRODEJ
�BOV 3+1 KM Vrobelova, 1. p., po

kompl. rekonstrukci, 1 590 000.

� BOV 3+1 KM Vrobelova, 5. p.

s balk., pěkný, opravený, 1 000 000.

� BOV 3+1 KM Spáčilova, 4. p.

s balkonem, plast. okna, 1 100 000.

� BOV 2+1 Hulín Wolkerova, vl.
topení, 750 000. SLEVA!
� BOV 3+kk KM Skopalíkova,

72 m2, novostavba, 2 terasy, 2 WC,

sklep, plastová okna. Nízké náklady,

INFO v RK.

� RD 4+1 Hulín Zahradní, v rekon-

strukci. 1 700 000.

�RD 1+1 Vlčí Doly, přízemní, opra-

vený, pz. 400 m2, 450 000.

� RD 3+1 Újezdsko, část. oprave-
ný s garáží, 530 000
� RD 2+1 Prusinovice, 310 000.

� Jarohněvice, menší výrobní areál.

Vjezd, manip. plocha, výr. hala

190 m2, další prostory 231 m2. Pz. 

2 564 m2.

� Garáž KM Zachar, 210 000.

� Garáž Morkovice, 80 000.

PRONÁJMY nebytové
� KM Ztracená, opravená prodejna

60 m2, 15 000/měs.

� KM Soudní, kancel. 34 m2, příze-

mí. 3 500/měs. + en.

� KM Prusinovského, prodejna
v přízemí 40 m2, 15 000/měs.
� KM V. nám., kancel. 46 m2, 

6 600/měs. + en.

� KM Erb. nábř., garáž, 600/měs.

ZAHRADY
� Hradisko, 15 000 m2, 100 Kč/m2.

� Horní Zahrady, 12 000 m2, 350

Kč/m2.

STAVEBNÍ POZEMKY
� KM Kostnická, stavební proluka

298 m2, 600 000.

Více najdete 
na www.reaia.cz

Velké nám. 104, Kroměříž
Tel.: 773 667 732, 

573 344 569
morrea@morrea.cz

DOMY, BYTY
� OV 5+2 KM, Štursova, 3 490 tis.
� OV 3+1 KM, Kostnická, 1 550 tis.
� OV 2+1 KM, Moravská, 1 150 tis.
� OV 2+kk Kotojedy, 1 100 tis.
� OV 2+1 Hulín, 950 tis.
� OV 1+1 KM, Sokolovská, 690 tis.
� OV 2+1 Chropyně, 660 tis.
� RD 5+1 Hulín, 2 350 tis.
� RD 4+kk Trávník, 2 090 tis.
� RD 6+1 Litenčice, 1 140 tis.
� RD 3+1 Břest, 990 tis.
� RD 2+1 Uhřice, 775 tis.
� RD 2+1 Tetětice, 750 tis.
� RD 2x 3+1 Nítkovice, 700 tis.
� RD 1+1 Šelešovice, 640 tis.
� RD 2+1 Zdislavice, 490 tis.
� RD 3+1 Roštín, 210 tis.

POZEMKY
� Kroměříž, 377 m2, 1 200 tis.
� Rataje, 1 286 m2, 900 tis.
� Postoupky, 10 588 m2, 240 tis.
� Trávník, 4 102 m2, 215 tis.

Více než 200 nemovitostí 
naleznete na www.morrea.cz

POWER PLATE 
STUDIO

Ztracená 17, 
Kroměříž

www.powerplatekromeriz.cz

tel. 773 123 099

Power Plate je i pro seniory a rehabilitace

Úklid rychle a s úsměvem (1.)

Nejlepší sportovci kraje

Nabídka kroměřížské firmy
ŘEMPO – VEGA s. r. o. byla rozší-
řena o větší sortiment úklidových
prostředků profesionální úrovně,
které jsou nabízeny úklidovým fir-
mám. Může si je ale zde zakoupit
každý. A protože se jedná vesměs
o velmi nadstandardní zboží za při-
jatelné ceny, bude dobré nabídku
představit i běžným spotřebitelům.
Proto jsme pro Vás připravili minise-
riál s tipy na výrobky, výrazně pomá-
hajícími při úklidu. Abyste i Vy
mohli uklízet rychle a s úsměvem.

Máte-li problém v oblasti úklidu,
například se zašedlými podlahami
a podobně, ve firmě ŘEMPO-VEGA
najdete i poradenství. V běžných ob-
chodech se totiž neprodávají silné
koncentráty, které si se špínou lehce
poradí. V Řempu ano.

V prodejním skladu mají i po-
můcky, které výrazně usnadní práci.

Často za cenu výrazně nižší, než
byste předpokládali.

Náš dnešní tip je sada mopu se ždí-
macím vědrem. Vědro je z tvrzeného
plastu, které je odolné a neláme se
jako u podobných výrobků. Mop je
opatřen utěrkou z mikrovlákna, ne
s obvyklými „provázky“. Mytí podlah
je velmi rychlé, nemusíte si máčet
ruce ve špinavé vodě, podlaha rychle
schne. Špínu na podlaze nerozmetá-
váme jako s „provázky“, ale stíráme.

Vřele doporučuji. Zvláště pokud
máte doma psa, který líná a je třeba
podlahy umývat každý den. Po za-
koupení této sady mi to trvá podstatně
méně času. Výsledek je perfektní.

A cena? Pouze 340 Kč. Podobně
efektivní soupravy na mytí podlah
stojí několikanásobně víc.

Prodejní sklad ŘEMPO-VEGA
najdete na ulici Skopalíkova (Dolní
Zahrady) v Kroměříži. -i-

Jaká je dopravní značka na snímku? To není žádný chyták, jen se strom roz-
košatěl. O „čitelnost“ značek se asi nikdo nestará. Foto: Josef Zábojník

Cvičení na Power Plate využívají
především ženy, které chtějí mít
krásné, pevné a vytvarované tělo.
Power Plate však zároveň napomáhá
i ke každodenní regeneraci a umí nám
příjemně namasírovat tělo a uvolnit
tak namožené svaly. Je používán tak-
též k rehabilitacím. Nejčastěji se
používá při rehabilitaci kolenního
kloubu nebo posílení pánevního dna,
což jistě ocení jednak maminky po
porodu, ale také ženy vyššího věku,
jež mají problémy s inkontinencí.
V těchto případech je pak výsledek
vidět mnohem rychleji, než když bu-
deme cvičit s vlastní vahou těla. Vi-
brační trénink má pozitivní vliv i na
opětovné získání stability. Je proto
přínosem i jako prevence proti
pádům u starších osob, zlepšuje kva-
litu života seniorů, kteří trpí bolestmi,
sníženou pohyblivostí a špatnou
koordinací. Pozitivně působí také na

pacienty s roztroušenou sklerózou,
kde díky podvědomým reflexům do-
chází ke zvýšené inervaci nervosva-
lových vláken. Cvičení není
namáhavé ani fyzicky ani časově,
stačí pouhých 30 minut. 

Ne všechny vibrační posilovací
stroje jsou však stejně kvalitní. I když
všechny pracují na stejném principu,
efekt cvičení může být velmi
různý. Nedostižnou jedničkou v této
kategorii je již zmiňovaný Power
Plate. Ne náhodou má právě on jako
jeden z mála (mimo něj ještě přístroj
Fitvibe) certifikát zdravotnického za-
řízení, což umožňuje, aby jej použí -
vali i lékaři v nemocnicích k léčbě
nemocí pohybového aparátu a v re-
habilitačních zařízeních (například
klinika Petra Havlíčka Centrum Vit-
tore nebo Centrum léčebné rehabili-
tace v Brně). 

Není tedy žádný důvod obávat se

cvičení Power Plate i s handicapem
nebo v seniorském věku. 

Power Plate má velkou řadu pozi-
tivních účinků a tak není divu, že
v oblasti tréninku, redukce hmotnosti
a tvarování postavy dosahuje velmi
významných výsledků stejně jako
v oblasti rehabilitace. 

Cvičit na něm může každý, kdo má
chuť a odhodlání udělat něco pro své
zdraví! Proto je jistě dobře, že v Kro-
měříži existuje nové Power Plate stu-
dio, zatím jako jediné v okrese. -i-

Tipy na jarmarky
a trhy

18. 5. Kroměříž: Hrnčířské a ke-
ramické trhy. 1. městské farmář-
ské trhy. Na závěr bude od 17 hodin
následovat koncert ke Dni rodin
Ústřední hudby Armády ČR (zazpívá
např. DASHA, Jurij Kruglov, Sestry
Havelkovy, Filip Gondolán a další).

26. 5. Farmářský jarmark v By-
střici pod Host. Od 8 h, Masarykovo
náměstí.

3. 6. Farmářské trhy ve Fryš-
táku. Kulturní program (cimbálová
muzika Kašava, 10 dětských taneč-
ních souborů) se zahajovacím průvo-
dem v 9 h.

8.–9. 6. Středověká slavnost a ře-
meslný jarmark v Kroměříži. Sou-
částí dvoudenní akce bude i kulturní
program:  v pátek 8. 6. od 16 do
18 hodin zábavný program Karla
Hegnera s Cimbálovou muzikou pri-
máše Aleše Smutného, v sobotu 9. 6.
od 17 do 22 hodin zábavný program
ve stylu středověku (keltská kapela,
kejklíři, Biskupští manové z KM
a další)

Vedení účetnictví, 
zpracování daňových přiznání, 

mezd.

ING. MARTA MACHÁČKOVÁ
1. máje 623, Kroměříž

Tel.: 605 407 618

Dne 21. dubna proběhl v Zašové
fotbalový turnaj přípravného stupně
ročníku 2005. Turnaje se zúčastnilo
šest týmů včetně týmu SK Hanácká
Slavia Kroměříž. Po napínavých ut-
káních se kluci z Hanácké Slavie pro-
bojovali až do finále, kde po
vyrovnaném souboji prohráli až na
penalty a odvezli si tak cenné druhé
místo. 

Góly: Petr Scotka, Matyáš Svozil,
Jan Klečka, Samuel Madej

Brankáři: Jan Klečka, Dominik
Večeřa

Město Kroměříž a Dům kultury
v Kroměříži pořádají v sobotu
26. května Den dětí v prostorách le-
tiště a vodní plochy Bagráku.

Upozorňujeme, že v den konání
této akce bude z důvodů bezpečnosti
návštěvníků omezen a zakázán prů-
jezd a parkování na všech příjezdo-
vých komunikacích k letišti v obou
směrech: v době od 7 do 9 hodin po-
volen pouze průjezd a od 9 do
15 hodin zde bude úplný zákaz
vjezdu a parkování. AB

Anketa Sportovec roku Zlínského
kraje se vyhlašuje již od roku 2002.
Letos tak proběhl její desátý ročník.
Absolutním vítězem se stal vzpěrač
Jiří Orság z TJ Sokol Karolinka. Ve
dvou z celkem osmi vyhlášených ka-
tegorií však byli nejlepší i sportovci
z našeho okresu.

V kategorii juniorů to byla Barbora
Machulková z CK Cyklo Bulis By-
střice pod Hostýnem a Cenu občanů
Zlínského kraje získal prostřednic-
tvím hlasování veřejnosti veslař
Adam Štěrbák z Kroměříže. Gratu-
lujeme! -ja-

• Řez, kácení stromů. 776 064 684.

• Nabízíme 30 min. kavitace
a 15 min. vakuová masáž za 449 Kč
v Kroměříži. 607 524 758.

• Prodám velké množství el. vláčků

„ho“ + příslušenství, domečky, elekt-

ronika, koleje, rozestavěné kolejiště

4,2 m x 2,2 m, osvětlení, literatura

atd.,tovární svářečku ks 250 + příslu-

šenství, velkou frikční pilu na koleč-

kách – levně! Tel. 602 738 633.

• ŽALUZIE SÍTĚ RYBENSKÝ.
Tel. 604 301 146

• Dispečer mezinárodní dopravy
a spedice. POŽADAVKY: ÚSO
i bez praxe, práce s PC – Word,
Excel, internet a el. pošta. Anglič-
tina aktivní. Podmínkou: nástup
ihned. Tel. 777 486 575. mail:
mb.logistic@seznam.cz.

RŮZNÉ

• RYBÁŘI I NERYBÁŘI! Lov pstru-
hů a ostatních druhů ryb na rybníku
Zámeček Kroměříž. Sportovní rybo-
lov,celoroční lov na přívlač, mušku!
Půjčování prutů, židliček atd. Návna-
dy, nástrahy. Nástražní rybičky i na
sumce – celoroční prodej! Bliž. inf.
o lovu na tel. 602 738 633,
www.jakoz.estranky.cz. Vybavení
pro lov zakoupíte v prodejně CARP
BOYS v hypermarketu Albert KM.

ZAMĚSTNÁNÍ

První úspěchy malých fotbalistů Upozornění

• Prodám pozemek v Těšánkách
u Zdounek 1500 m2. Bližší informace
na tel.: 602 277 048.



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (ColorMatch RGB)
  /CalCMYKProfile (ISOnewspaper26v4)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.1000
  /ColorConversionStrategy /sRGB
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile (None)
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 120
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.16667
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 120
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.16667
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages true
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 300
  /MonoImageDepth 8
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile (None)
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
    /CZE <>
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


